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Jogászok, könyvvizsgálók nézik át és értékelik az önkormányzati társaságok működését

Az elmúlt hetekben napról 
napra lazultak, szűntek 
meg a veszélyhelyzetben 
hozott szigorú előírások. 
A polgármesteri hivatal 
és az önkormányzat mun-
kájában is lassan visz-
szatér minden a járvány 
előtti rendbe. A polgár-
mester egy személyben 
volt kénytelen dönteni 
olyan témákban is, ame -
lyeket máskor bizottságok 
véleményeznek, a köz-
gyűlés tárgyal. Szücsné 
Posztovics Ilona sokkal 
inkább városvezetőnek 
tartja magát, mint polgár-
mesternek. A rendkívüli 
jogrendben is a szakmai 
alapon meghozott dönté -
sek domináltak. Amikor 
szükségét érezte, megkér-
dezte a frakcióvezetőkön 
keresztül a képviselőket 
is egy-egy téma kapcsán. 

Kapott határozott véle-
ményt és azt a választ is, 
hogy ezzel x frakció most 
nem foglalkozik, majd a 
járvány után… Előbbit 
megfontolta, utóbbit pe -
dig nem tudta elfogadni. 
Mint ahogyan a politkai 
üzengetéseket sem.

A veszélyhelyzetben a bi-
zottsági és a testületi 
munka is szünetelt. Mivel 
a beruházások, a város 
élete nem állt meg, pol-
gármesterként nem csak a 
veszélyhelyzet kezelésével 
kapcsolatos, de minden 
más döntést is meg kellett 
hoznom. Köszönet illeti a 
hivatali apparátust, akik a 
döntések előkészítésében, 
a szakmai munkában orosz-
lánrészt vállaltak. Nélkülük 
a szoros határidők betartá-
sa, az azonnali intézkedést 

igénylő feladatok megoldása lehetetlen lett volna. Har-
minc éves szakmai tapasztalattal rendelkezem, így csak 
a szakmai megoldásokat tudom elfogadni. Számomra a 
politika még nem otthonos terep, és nem is tudok azono -
sulni azzal, amikor üzengetnek egymásnak a pártok a mé-
dián keresztül, vagy a közösségi oldalakon álnevek mögé 
bújva fogalmaznak meg felületes ismereteken alapuló 
kritikát. Ebben volt részünk bőven az elmúlt hónapokban.

A veszélyhelyzetnek, mint rendkívüli jogrendnek vége, 
folytatódik az előtte megkezdett munka például a beru-
házásokat tekintve?

Van, ami igen és van, ami sajnos a március előtti tervek 
szerinti formában már nem valósulhat meg. A költségve-
tést áttekintettük, a saját erőből tervezett beruházások 
egy részét el kell halasztanunk. A nagyberuházások nem 
álltak meg szerencsére, így azokat folyamatosan kontroll 
alatt tar tva be tudjuk fejezni. 
Többször kényszerülünk szerződésmódosításra egy-egy 
munka kapcsán, és gyakori a pótmunkák, a módosítások 
előírása a kivitelezők számára. Minderre szükség van ah-
hoz, hogy a város a pénzéért olyan eredményt kapjon, 
amilyet megrendelt és kif izet. Ma még sajnos azt tapasz-
taljuk, hogy kevés helyi vállalkozástól kapunk ajánlatot 
egy-egy meghirdetett munkára, leginkább a korábban 
“megszokott” vállalkozások pályáznak. Remélem ez a 
gyakorlat fokozatosan átalakul és tényleges versenyben 
választhatjuk ki a jobbnál jobb munkát végző kivitelező -
ket, objektív szempontrendszer alapján. 
Az Arany János óvoda felújítása esetében például 50 mil-
l ió forint különbség volt két vállalási ajánlat között. Ez 
nem elhanyagolható különbség.

Ha már a költségekről esett szó… Nagy médiavisszhangot 
kapott Tatabánya városvezetőjének fellépése az ország 
költségvetése kapcsán.

Hiszem, hogy ha megfelelő szinten adunk hangot a tele-
pülések problémáinak, meghallgatásra találunk. Végigta-
nulmányoztuk az ország jövő évi költségvetés tervezetét, 
és a helyi adatokkal kiszámoltuk mennyi forrást von el Ta-
tabányától a törvény. Konzultáltam több polgármesterrel 
és arra jutottunk, együtt kell hangot adni elégedetlensé-
günknek - a helyben megtermelt adóforintok felhaszná-
lásáról igenis a helyiek igénye szerint kell dönteni.
Csalódott voltam, hogy az ország házában a költségveté-
si bizottságban politikai alapon döntötték el, hogy meg 
sem hallgatják a polgármesterek véleményét csak azért, 
mert nem a kormány oldali politikát képviseljük. Nekem 

Többször kényszerülünk szerződésmódosításra egy-egy munka kapcsán. 
Minderre szükség van ahhoz, hogy a város a pénzéért olyan eredményt 
kapjon, amilyet megrendelt és kifizet.
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A VESZÉLYHELYZET UTÁNI ELSŐ TESTÜLETI 
ÜLÉSEN SPORTRÓL ÉS JÁTSZÓUDVAROKRÓL 

DÖNTÖTTEK A KÉPVISELŐK

Több, mint három hónapja 
nem ült össze a tatabányai 
önkormányzati testület. A 
járványügyi veszélyhelyzet 
utáni első – rendkívüli - köz-
gyűlésre került sor június 26-
án.

A Jászai Mari Színház, Nép-
ház vezetőjének, Crespo Rod-
rigonak az öt év határozott 
időre szóló vezetői megbí-
zása 2020. december 31-i 
hatállyal lejár. Az vonatkozó 
törvény alapján a vezető fel-
adatainak ellátásra az önkor-
mányzatnak pályázatot kell 
kiírni, valamint a beérkező 
pályázatok véleményezésére 
szakmai bizottságot kell fel-
kérni. A bizottságba a közgyű-
lés Renczes Dávidot és Berez-
nai Csabát delegálta.
Az önkormányzatnak kötele-
zettsége négyévenként szab-
ványossági felülvizsgálatot 
végezni a kültéri játékok ese-
tében, ennek a felülvizsgálat-
nak az eredménye idén azt 
jelentette, hogy nagyon sok 
hintát, csúszdát, egyéb ját-
szóeszközt el kellett bontani 
az óvodák, bölcsődék udva-
ráról.
Ezeknek a pótlása már jóval 
drágább a korábbi időszak-
ban beszerzetteknél, ezért a 
Városüzemeltetési Irodával 
kidolgoztak egy olyan elő-
terjesztést a rendkívüli köz-
gyűlésre, melyben 51 millió 
Ft értékben eszközcsomag 
beszerzését javasolták (bur-
kolattal, ütközéscsillapítók-
kal, beszereléssel), ráadásul 
olyan előzetes ajánlatot is 
kapott már a város, amely 
három évre kamatmentes 
részletfizetést tesz lehetővé 
az önkormányzatnak. (Erről a 
lap 10-11. Oldalán részlete-
sen is olvashatnak.)
Szücsné Posztovics Ilona pol-
gármester megköszönte a Fi-
desz-KDNP frakció lakosságot 
támogató javaslatcsomagját, 
melyet maga is támogat-
ni tudott. Jelezte azonban, 
hogy fontos lenne a javas-
latcsomag részletszabálya-
it kidolgozni, meghatározni 

pontosabban a támogatottak 
körét és a támogatás költség-
vetési forrását hosszú távon. 
A benyújtott javaslatok egy 
részére alkalmazható már 
a jelenleg is létező szociális 
rendelet keretében, ennek a 
részletszabályozását ki fogja 
dolgozni a Polgármesteri Hi-
vatal.

A 2,5 millió Ft adóalapot el nem 
érő tatabányai kisvállalkozások 
helyi iparűzési adómentessé-
géről egyetértés volt a közgyű-
lésben. Az építményadó elen-
gedését a 100 m2-nél kisebb 
üzletek esetében azonban nem 
támogatta a képviselők több-
sége, valamint a 10 ezer Ft-os 
„Tatabánya utalványt” sem.

A Tatabányai Sport Club lab-
darúgó szakosztály kiemelt 
feladatai közé tartozik az 
utánpótlásnevelő munka. 
Az egyesület Komárom-Esz-
tergom megye legnagyobb, 
legtöbb gyermeket képző 
labdarúgó bázisa, megfele-
lő infrastruktúrával és edzői 
gárdával biztosítani tudja a 
gyermekek folyamatos fejlő-
dési lehetőségét a Bányász 
felnőtt csapatának működ-
tetéséhez. A megye III. osz-
tályból indulva, saját neve-
lésű játékosokkal az elmúlt 
3 évben rendre a Magyar 
Kupa legjobb 32 csapata 
közé verekedte be magát a 
gárda, ahol NB I és NB II-es 
csapatok ellen is bizonyít-
hattak. A NB III-as bajnok-
ságon való szerepléshez az 
egyesület további 30 millió 
Ft összegű támogatást ka-
pott a várostól.

-VM-

A 2,5 millió Ft alatti árbevételű tatabányai kisvállalkozások
helyi iparűzési adójának elengedéséről egyetértés volt a közgyűlésben.  

A közgyűlés elfogadta a javaslatot, így még idén telepítik az új játszóudvari 
eszközöket – ez évek óta a legnagyobb volumenű fejlesztés a városi fenntartású 

oktatási-nevelés intézményeink udvarán.

városvezetőként kötelességem a tatabányaiak képvise-
lete, és minden lehetséges fórumot felhasználok arra, 
hogy a döntéshozók megismerjék a helyiek érdekeit.

Mit jelent helyi számokban hazánk jövő évi költségvetése?

Látszatra összességében a kormányzat az önkormány-
zatoknak 33 milliós többletforrást biztosít. De csak lát-
szatra, ami a kommunikációban jól hangzik. Valójában 
a szolidaritási adóval másfél milliárd forintot von el és 
a visszaosztott összeg felhasználását korlátozza. A he-
lyi emberek által megtermelt adót nem költhetjük arra, 
amire szükség van - utakra, járdákra, az esőzések okozta 
károk felszámolására, parkolók építésére, a csapadékvíz 
elvezetés megoldására, a bajba jutottak megsegítésére.
Ezenkívül például az alapellátás f inanszírozása is több -
let forrást igényel. Felmértük a bölcsődék, óvodák fel-
szereltségét. Korábban az energetikai korszerűsítések 
nagyrészt megtörténtek, a játszóudvarokon található 
eszközök 70-80 százaléka azonban elavult, nem felel meg 
a szabványoknak, így ha azokat elszállítjuk, üres udvarok 
várják a gyermekeket.
Ez csak néhány példa azok közül, amit a helyiek igényei 
alapján kell megvalósítani. Már amennyi forrás jut rá a 
jövőben. A helyi költségvetést már az idén is érintheti a 
vállalkozások által bef izetett iparűzési adó csökkenése.
Egy milliárdos helyi iparűzési adó csökkenéssel is szá-
molhatunk a 2021-es esztendőben. Úgy látom, jelentős 
átszervezést, újratervezést igényel a 2021-es költségve-
tés.
Bízom abban, hogy a tisztánlátást segíteni fog ja a nagy-
beruházások idei lezárása.

Van lehetőség forrás-átcsoportosításra?

Nehezen. Jó példa erre a piac, ami ugyancsak nagy mé-
diavisszhangot kapott. Jó lenne az erre szánt forrást más 
helyszín, a Konzum felújítására fordítani.
Fenntartom a véleményemet, hogy sem a helyválasztást, 
sem az árát tekintve nem szerencsés a volt Turul mozi 
helyén futurisztikus piacot építeni. A környező tömbök 
lakosai számára komoly terhelést jelentene a forgalom 
megnövekedése, a hajnali árubeszállítás, a szervizutak, 
a parkolók hiánya. Egy milliárd forint hiányzik a tervek 
megvalósításához, és sokminden nem is szerepelt a kal-
kulációban, ami további forrásokat igényel. Kétszáz mil-
l iót már ráköltött a korábbi városvezetés arra, hogy nem 
tartunk sehol a megvalósításban. Mindeközben a Konzum 
épületére elég ránézni, használni sem kell ahhoz, hogy 
lássuk, milyen szégyenfoltja a városnak.
Arra kértem a munkatársaimat, tervezzük újra a piac 
kérdését - már csak azért is, mert a tervek öt évvel ez-
előtti megszületése óta 30 százalékkal csökkent a piacok 
forgalma a megváltozott vásárlási szokások miatt. Így 
egy ilyen gigaberuházás erre a célra merész vállalkozás. 
Nincs szüksége a városnak még egy nagyrészt kihaszná-
latlan szellemépületre.
Ez utóbbi megfontolásból szeretnénk a megyeháza előtt 
hitelből épülő szolgáltatóház szintjeinek számát is csök-
kenteni. Jól látható volt korábban is, hogy képtelenség 

megtölteni az épületet. Lehet kritikát megfogalmazni, 
miszerint Szücsné megint szerződést módosít, de a mi-
értek megértéséhez számolni és az igényeket felmérni is 
tudni kell. Inkább változtassunk a korábbi terveken, mint 
felesleges kiadásba sodorjuk a fentről felcimkézett, egy-
re nehezebb helyzetben lévő költségvetést.

Aktuális egy másik téma is - az önkormányzati cégek át-
világítása.

Én személy szerint a békességet szeretem és hiszem, 
hogy ezzel a többséget képviselem. Sosem célom a meg-
torlás, bár az elszámoltatást sokszor emlegetik igényként 
a helyiek a személyes beszélgetések során.
Gazdasági szakemberként tudom, hogy hol kell a hibákat 
keresni, nem jövök zavarba, ha egy pénzügyi elszámolást 
kell pár perc alatt átlátnom, és mindig a megoldásra tö -
rekszem. Ez viszi előbbre a munkát.
Kétségtelen viszont, hogy a hatékonyabb működés, a pa-
zarlások felszámolása miatt időnként szükség van a fo -
lyamatok, a napi rutin felülvizsgálatára. Egy jó vezető a 
saját hatáskörében is folyamatosan monitoroz, vissza-
csatolásokat keres, ér tékel és ha kell, módosít a gyakor-
laton, hiszen folyton változik a gazdasági környezet.
Ha a járványt leszámítjuk, hat hónapig f igyeltem, tanul-
mányoztam a város működését a napi feladatok mellett. 
Úgy érzem, eljött az idő egy teljes átvilágításra.
Jogászok, könyvvizsgálók nézik át és ér tékelik az önkor-
mányzati társaságok működését, humánerőforrással való 
gazdálkodását, pénzügyi tevékenységét. A T-SZOL Zr t. és 
benne a T-Busz Kf t, az Agora, a Cseri Strand, vagy a GFSZ 
mind-mind a város pénzéből gazdálkodik, a város vagyo -
nát kezeli, ha úgy tetszik. Joga van teljes képet kapnia 
mind a városvezetésnek, mind a lakosságnak, hogy mi-
lyen gondossággal teszik ezt, milyen szempontok men-
tén.

Az eredmény lehet egy újragondolása bármely terület-
nek?

Ha erre lesz szükség, igen. Tudomásul kell venni, hogy 
változik az a környezet, amiben városként működünk, cé-
geken keresztül működtetünk, illetve szolgáltatunk az it t 
élőknek - legyen szó akár a közlekedésről, az útfenntar-
tásról, vagy a rendezvényekről, az intézmények fenntar-
tásáról.
Én a gazdasági szférában dolgoztam, ott szereztem ru-
tint, így törekszem arra, hogy a város cégei is alkalmaz-
kodjanak a változó igényekhez, adottságokhoz, lehetősé-
gekhez.
Lehet, hogy ami évekig jól működött, mára elavult, ne-
hézkes.
Merjünk változtatni a város versenyképessége, élhető -
sége érdekében! Erre fogom kérni a képviselőket is, ha 
döntési helyzetbe kerülünk egy-egy témában és elvárom, 
hogy ne a politika által diktált érvek, hanem a lakosság 
igényei alapján nyomják majd meg a szavazógombokat. 

-Pruzsina Alice-
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MEGHOSSZABBÍTOTT JÁRATOK, 
BŐVÍTETT ÚTVONAL

Kedvező fogadtatásra talált az új menetrend

A rendkívüli helyzetben meghirdetett ideiglenes menet-
rendet váltotta fel a T-Busz új menetrendje június 15-től. 
A járványhelyzetre reagálva Tatabánya város közlekedési 
társasága, a T-Busz Kft is rendkívüli menetrendet hirdetett, 
melyben az elmúlt idoszakban két alkalommal is módosí-
tásokat eszközöltek. A veszélyhelyzet végéhez közeledve 
a tömegközlekedésben is vissza kellett állni a normál mű-
ködési rendbe. Az utasoktól beérkező észrevételeket, az 
előző menetrend tapasztalatait és utasszámlálási adatokat 
feldolgozva készítette el a T-Busz menetrendi javaslatát az 
önkormányzat részére.

Kupi Gábor, a T-Busz ügyvezetője az új menetrend kap-
csán elmondta: az előző évi nyári menetrendhez képest 
a szolgáltatás javítását célzó intézkedések kerültek a mó-
dosításba. Az 5P-s járat a korábbiakhoz képest már nem 
csak a Piac térig közlekedik, hanem meghosszabbítottuk a 
Szanatóriumi útig (Vértesszőlős bevásárló központ), mely-
lyel újabb városrészekből érhetőek el átszállás nélkül az itt 
található üzletek és kiskertek.

A 2-es és 9-es járatok autóbusz-állomás betéréssel közle-
kednek, mellyel nem csak a helyi járati, hanem a helyközi 
és vasúti csatlakozások is könnyebbé, kényelmesebbé vál-
tak.

A 10-es járat kis mértékű útvonal módosításával - a járat 
érinti Kodály Zoltán iskolát - a körzetben lakók részére üte-
mes csatlakozási lehetőséget biztosítunk a vasúti és hely-
közi közlekedéshez, illetve Óváros irányába.

A korábbi évben elindított 70-es vonalat az igények figye-
lembevételével további járatokkal bővítettük, mellyel egy 
rövidebb kirándulás is kivitelezhetővé válik az arra vágyók 
részére.

A hétvégi, főképp szombati bevásárlások könnyebb intézé-
séhez alakítottuk ki a 38-as járatot, amely ugyan hosszabb 
menetidővel rendelkezik, azonban több városrészt is be-
kötve nyújt elérhetőséget a fontosabb üzletekhez.

A felmerült igények alapján a szanatóriumi kiskertek elér-
hetősége érdekében közvetlen járatot indítottunk.

Az elmúlt két hét tapasztalatai alapján elmondható, hogy a 
tatabányaiak körében kedvező fogadtatásra talált az új nyá-
ri menetrend - mondta el az ügyvezető. Szeptembertől az 
iskolai tanításhoz igazodva természetesen sűrűbben közle-
kednek a járatok. Ez a menetrend is elérhető már a T-Busz 
internetes oldalán, illetve kiadványként, könnyen kezelhe-
tő füzetbe gyűjtve megvásárolható az autóbusz állomáson.

A Mi Tatabányánk 2020. májusi számában beszámoltunk arról, 
hogyan változik a helyi autóbusz menetrend a nyári, tanszüneti 
időszakban. 
A Fidesz-KDNP frakció kérésre helyreigazításul közöljük, tévesen 
állítottuk írásunkban, hogy a lap megjelenése előtt a szolgáltató 
mind a lakosság, mind a képviselők részéről begyűjtötte az ész-
revételeket és azok beépítésre kerültek. A visszajelzéseket folya-
matosan dolgozza fel a T-Busz, így ha szükséges és forgalomszer-
vezési szempontból lehetséges, a szeptembertől érvényes, tanév 
szerinti menetrendbe építhetők be a változások. 
A Fidesz-KDNP frakció által jelzett félreérthető tájékoztatásért el-
nézést kérünk.

-Szerkesztőség-

A T-Busz Kft. tájékoztatása szerint néhány észrevétel érkezett az elmúlt 
hetekben, melyeket megvizsgáltak és választ is adtak az utasoknak.
10-ES JÁRAT: Egy utas jelezte, hogy szerinte semmi értelme elmenni a 
Kodály Iskolához a járatnak.
VÁLASZ: Elérhetővé vált a járat a sárberekieknek is, jelentősen emelve 
a járat kihasználtságát.
55-ÖS JÁRAT (IPARI): Zsúfoltságot jelzett egy utas, nehezményezte, 
hogy visszaállt az első ajtós felszállás rendje.
VÁLASZ: A rásegítő járat szinte üres volt. Az első ajtós felszállítás a 
visszaélések miatt még az ipari parkba közlekedő járatok esetén is in-
dokolt.
38-AS JÁRAT: Kettő észrevétel érkezett. Az egyik szerint jó, a másik 
szerint nem jó a járat.
Több utastársa nevében jelezte egy utas, hogy szeretnék, ha a Kertvá-
rosi lakótelepre is felmenne ez a járat.
VÁLASZ: Vizsgáltuk a bejelentést. Megoldható a kérés, amennyiben to-
vábbi igény érkezik.
5-ÖS JÁRAT: Egy utas jelezte, hogy a reggeli csúcsidőben sűrűbben 
járhatna, mint a jelenlegi 30 perc.
VÁLASZ: Az általa jelzett szakaszon utazni tud még a 10-es, 9-es, 2-es, 
és a 11-es járatokkal is, átlagosan 7 percenként.
2-ES ÉS 9-ES JÁRAT: Kérdés érkezett arra, hogy miért tér be a 2-es és 
9-es járat az autóbusz-állomásra.
VÁLASZ: Így az összes átszállási lehetőség könnyen elérhetővé vált.

A Tatabánya Kártya nem egy-
szerűen parkolási lehetőség a 
helyiek számára. Kedvezmé-
nyeket biztosít szolgáltatások, 
vásárlások, belépőjegyek vá-
sárlásánál. Strandolás, divat, 
fotózás, patika, kultúra, klíma, 
kerékpár, táska, autógumi, nyí-
lászáró, fodrászat, virág, köny-
velés – csak néhány az elfo-
gadóhelyek tevékenységéből, 
kínálatából.

TATABÁNYA KÁRTYA

Éves szinten tízmilliós keret áll rendelkezésre Tatabányán a 
Rendkívüli Települési Támogatásra. A tatabányai lakosok helyi 
rendelet alapján formanyomtatványon igényelhetik a támo-
gatást. Temetésre, rendkívüli élethelyzet (pl. tartós kórházi 
kezelés, munkahely elvesztés, baleset, káresemény) anyagi 
segítésére, gyermekkel kapcsolatos nem tervezhető többletki-
adásokra.

A polgármesteri hivatal a rendelet alapján minden esetben jö-
vedelem igazolást, illetve 30 napnál nem régebbi élethelyzetet 
igazoló dokumentumot kér. Márciusban 34-en, áprilisban 54-
en, májusban pedig 53-an igényelték a támogatást. Amíg a sze-
mélyes ügyfélfogadás szünetelt addig elektronikusan, postai 
úton, illetve a hivatal portáján kihelyezett postaládán keresztül 
is benyújtható volt az igény.

Három hónap alatt (március, április, május) a kérelmek 72 szá-
zalékát támogatták. Május végéig az éves keret 38 százalékát 
fizette ki a város, mely az időarányos felhasználással megegye-
ző mértékű. Elutasítás jellemzően az igazolás hiánya miatt tör-
tént, melyet a pótlásra felhívás ellenére sem nyújtottak be az 
érintett igénylők.

AZ ÉVES KERET 38 SZÁZALÉKÁT FIZETTÉK KI

Vállakozások, üzletek elérhe-
tősége:
www.tatabanyakartya.hu
Kétségkívül a legtöbben a par-
kolás miatt váltják ki a kártyát. A 
járványhelyzetben éppen a köz-
területek rendjének fenntartha-
tósága érdekében a város nem 
tette díjtalanná a parkolást. 
Egy kormányrendelet azonban 
felülírta a helyi döntést. Mivel 
márciustól június végéig nyolc-
ezernél is több Tatabánya Kár-
tya érvényessége járt le, fizikai 

képtelenség lenne a megújí-
tásukat néhány hét alatt lebo-
nyolítani. Ezért az a döntés szü-
letett, hogy a kártyák továbbra 
is érvényesek. Tatabánya Kár-
tyával a parkolás augusztus 31-
ig díjtalan. Aki nem rendelke-
zik Tatabánya Kártyával, július 
1-től fizetni köteles a parkolá-
sért minden díjzónában.

A Tatabánya Kártya ügyintézés 
visszakerült az Agorába, július 
1-jétől. Kérjük, hogy a lejáró 

kártyák meghosszabbítását ne 
halasszák az utolsó pillanatra, 
tekintettel a várható nagy ügy-
félforgalomra.

AZ ÉPÜLETBEN KÉRJÜK VI-
SELJENEK SZÁJMASZKOT ÉS 
ÜGYELJENEK AZ AJÁNLOTT 
VÉDŐTÁVOLSÁG MEGTAR-
TÁSÁRA!

• hétköznap 10:00-19:00
• hétvégén   10:00-17:00
• ebédszünet 13:00-13:45

Lusztig Péter önkormányzati képviselő fogadóórája:
július 6., hétfő 18.00 Bánhida, Szlovák Ház
augusztus 3., hétfő 18.00 Bánhida, Szlovák Ház

Nagy Béla önkormányzati képviselő fogadóórái:
július 27., 15.00 Béla király krt. Közösségi Ház Béla király krt. 70.
július 27., 16.30 óra Kodály téri Közösségi Ház Kodály tér 3/a
augusztus 31., 15.00 Béla király krt. Közösségi Ház
augusztus 31., 16.30 Kodály téri Közösségi Ház

Turza Károly önkormányzati képviselő fogadóórája:
július 15., szerda 17.00 dózsakerti Váci Mihály Általános Iskola

Hoffer Dávid önkormányzati képviselő fogadóórája:
augusztus 5., szerda 17.00 kertvárosi
Bányász Művelődési Otthonban

LAKOSSÁGI FOGADÓÓRÁK

Megérkeztek a muskátlik a Tulipános Házhoz. Mármarosi Sándor 
főkertész elmondta, a Városüzemeltetési iroda vezetője elmond-
ta: a muskátli az egyik leghálásabb és legnépszerűbb virágzó nö-
vény. Megfelelő gondozás mellett az első fagyokig díszíti az abla-
kokat, a balkonokat. Rendszeres locsolásáról is gondoskodni kell 
ügyelve arra, hogy ne maradjon öntözővíz a ládában. A Tulipános 
Ház ablakaiba elhelyezett muskátlik ládája vízfelfogóval ellátott, 
így elkerülhető a gyökerek berothadása.

Szücsné Posztovics Ilona polgármester a látogatáson elmondta: 
nem csak az épület műszaki tartalma, de azok az elemek is fon-
tosak, amelyek otthonossá teszik a környezetét. A park növényei 
mellett a rózsák és a most kihelyezett muskátlik a szeptemberi, 
bányásznapi megnyitóra teljes pompájában díszítik majd a város 
ikonikus épületét.

OTTHONOSSÁ TESZIK A VIRÁGZÓ
NÖVÉNYEK AZ ÉPÜLETET
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Kevés olyan történelmi jelentőségű eseményről tudunk beszámolni az 
elmúlt évszázadból, amelyet a koronavírus járványhoz hasonló, meghatá-
rozó közös tapasztalatként éltek meg az emberek szerte a világban. A ve-
szélyhelyzet március 11-i kihirdetését követően Tatabánya is olyan feladat-
tal találta szemben magát, amellyel talán még sosem kellett foglalkoznia. 

Az elmúlt hónapokban bevezetett veszélyhelyzeti ellátás tapasztalatairól ösz-
szefoglalót készített a polgármesteri hivatal. Az értékelés célja, hogy minden 
hibát kiszűrhessenek a szakemberek a kidolgozott folyamatokból, melyeket 
csak működés közben tapasztalhattak meg. Így egy esetleges, következő ha-
sonló esetben már kipróbált eljárásrend áll rendelkezésre. Az összefoglaló né-
hány részletével illusztráljuk azt a munkát, amelyet talán a beszámoló utolsó 
fél mondata fémjelez a legjobban: „legfőbb cél az embertársainkon való ön-
zetlen segítségnyújtás volt - nem egyszerűen munkaköri kötelesség.”

Azon 70 év feletti tatabányai lakosok részére, akik a diszpécserszolgálaton 
keresztül jelezték igényüket, az önkormányzat napi egy tál meleg ételt bizto-
sított, valamint segítséget nyújtott a gyógyszerkiváltásban. Naponta 5 vona-
lon keresztül fogadta a beérkező hívásokat összesen 17 munkatárs, valamint 
kilencen segítették őket az adminisztrációban.

Összefoglaló készült az elmúlt hónapok munkájából

Naponta 5 vonalon keresztül fogadta a beérkező hívásokat összesen
17 munkatárs, valamint kilencen segítették őket az adminisztrációban.

SZEMELVÉNYEK A
VESZÉLYHELYZETI ELLÁTÁSRÓL
Az Agora Nonprofit Kft. vett részt a 70+ korosztályt érintő ételosztási pro-
jektben, koordinátorként és megvalósítóként egyaránt. Számokban: 77 
ezer kiszállított étel, 21 autó, 137 segítő: T-Szol, A Vértes Agorája, Tatabá-
nya Pont dolgozói, a városi fenntartású óvodák és bölcsődék dolgozói, a 
Polgármesteri Hivatal dolgozói, Tatabányai Múzeum dolgozói, Gyémánt-
fürdő dolgozói, külső önkéntes segítők.

Olyan lakosok is segítségért fordultak a városhoz, akik élethelyzetük vagy 
egészségügyi állapotuk miatt segítségre szorultak: fogyatékkal élők, bete-
gek, munkanélkülivé vált emberek – ők napi egyszeri meleg ételben része-
sülhettek, önkéntes felajánlások révén egyéb segítségnyújtást is igénybe 
tudtak venni (pl.: bevásárlás, kutyasétáltatás, gyermekfelügyelet, csekkek 
befizetése)

Ezen igényeket a civil szervezetek felé közvetítette a hivatal:
• Magyar Máltai Szeretetszolgálat Egyesület 
• Utcai Szociális Segítők Egyesülete
• Komárom-Esztergom Megyei Vöröskereszt 
• Tatabányai Járási Egyesített Szociális Intézmények

Egyéb, hivatali hatáskörbe tartozó segítségnyújtás: speciális problémák-
nak a megoldása, melyre nem volt kidolgozott eljárásrend, felajánlások 
kezelése. A beérkező igények és felajánlások széles skálán mozogtak: pl. 
daganatos betegek gyógyszerének beszerzése a kórházból, tartós élel-
miszer csomag igények, gyümölcs és melegétel felajánlások kezelése, 
maszkosztások szervezése.

A helyi operatív törzs egyik elsődleges feladata volt, hogy a védőeszkö-
zöket, fertőtlenítőszereket beszerezze: egyszer használatos és mosható 
szájmaszkokat, FFP2-es és FFP3-as maszkokat, gumikesztyűket, védőruhá-
zatot, valamint kéz-és felületfertőtlenítő szereket.

-Varga Máté-

TOVÁBBRA SEM MARADNAK
ELLÁTÁS NÉLKÜL A RÁSZORULÓK

A járványhelyzetben naponta ezerötszáznál is többen kaptak díjtalanul meleg 
ételt. A városban működő szociális ellátás keretében a jövedelemtől függően 
sávos rendszerben határozzák meg, kinek mennyibe kerül az ebéd. Ezt a terü-
letileg illetékes segítő szolgálatnál kell igényelni a következő elérhetőségeken, 
városrészenkénti bontásban:

Egész Újváros (a Komáromi úttól a Március 15. útig bezárólag)
Dózsakert
Bánhida tömbházas övezet lakói
Újvárosi Segítő Szolgálat – Tatabánya Huba V. u. 6 – 14.
telefon: 34/789-411, e-mail: eszi.ujvaros@gmail.com

Egész Kertváros (tömb és kertes házas övezet)
Erőműi lakótelep
Bánhida családi házas övezete
Paradicsomkert lakói
Kertvárosi Segítő Szolgálat – Tatabánya, Balaton u. 1.,
telefon: 34/425-887, e-mail: eszi.kertvaros@gmail.com

Gál I. lakótelep
Alsógalla
Felsőgalla
Sárberki lakótelep lakói
Alsógallai Segítő Szolgálat – Tatabánya, Mátyás K. út 20.
telefon: 34/305-855, e-mail: eszi.alsogalla@gmail.com

Az Agora vett részt a 70+ korosztályt érintő ételosztási
projektben, koordinátorként és megvalósítóként egyaránt.

NYITÁSRA FEL!

Meghirdette 2020/2021. évadát a Jászai Mari Színház.
Az új szezonban musical, komédia, bohózat, klasszikus és kortárs darab egyaránt szerepel a kínálatban.

Guelmino Sándor, Szikszai Rémusz, Vidovszky György mellett Fehér Balázs 
Benő és Szabó Máté először rendeznek Tatabányán.

A tatabányai teátrum június végi 
évadhirdetése kapcsán nyilvános-
ságra hozta, hogy a veszélyhelyzet 
kihirdetéséig 95 százalékos látoga-
tottság mellett, összesen 151 előa-
dást tartott. A járványügyi helyzet 
következtében 98 előadás maradt 
el, melyek közül – a jelenleg rendel-
kezésre álló információk alapján – a 
színház szeptembertől 73 előadást 
tervez pótolni. A 2019/2020. évadra 
meghirdetett premierek sorában a 
Cabaret, a Szutyok, a Tesztoszteron, a 
Francia rúdugrás, a Vonat elé legug-
golni, az Ádám almái és a Ha elállt az 
eső című előadások nagy sikerrel ke-
rültek bemutatásra. A szezon utolsó 
premierjeként a Sebestyén Aba ren-
dezésében, áprilisra tervezett Ré-
szegek című tragikomédia bemuta-
tását a színház a 2021/2022. évadra 
helyezi át. Az utóbbi hónapokban 
elmaradt felnőtt előadásai közül a 
Jászai Mari Színház a Részegek és az 
április 5-ére meghirdetett Cabaret 
kivételével valamennyi előadását 
ősszel pótolja.

A jelenlegi tervek szerint a teátrum 
a Valahol Európában című musical 
bemutatójával – a szokásosnál egy 
hónappal korábban – 2020. augusz-
tus 29-én nyitja meg az új évadot. 
A színház addig, a fesztiválmeghí-
vások kivételével nem játszik a nyár 
folyamán. A Valahol Európában gye-
rekszereplő válogatása június elején 
sikeresen befejeződött, így júliusban 
megkezdődhetnek a darab próbái.

Crespo Rodrigo az új évad kapcsán 
elmondta: „Úgy állítottuk össze 
az augusztus végén induló szezon 
programját, hogy abban minden 
műfajból a legjobbak szerepelje-
nek. Reményeim szerint hat olyan 
darab került az új évad bemutatói 
közé, melyben alkotónak és nézőnek 
egyaránt bőven van felfedeznivaló: 
a komoly magánéleti kérdésektől a 
társadalmi problémákig, a kacagta-
tó bohózattól a komédián keresztül 
a musicalig, klasszikustól a kortárs 
darabokig. És mindehhez a Jászai 
társulata, azokkal a rendezőkkel, 

akiket az előző évadokból 
már jól ismerhetnek: Guelmi-
no Sándor, Szikszai Rémusz és 
Vidovszky György. Nagy örö-
mömre szolgál ugyanakkor, 
hogy az új évadban ismét két 
olyan rendező mutatkozik be 
színházunkban, akikkel eddig 
még nem dolgoztunk együtt: 
Fehér Balázs Benő és Szabó 
Máté először rendez a Jásza-
iban.” 
Az igazgató a legfiatalabbak-
nak szóló kínálattal kapcsolat-
ban kiemelte: 

„Nem lehet eléggé hangsú-
lyozni, mennyire fontosak 
egy színház életében a gye-
rekek! Évről évre igyekszünk 
olyan repertoárt kitalálni, 
amely egyrészt szerethető a 
számukra, ugyanakkor meg 
is szeretteti velük a színház 
élményét. Azt az élményt, 
ami reményeim szerint segít 
abban, hogy felnőttként szín-
házlátogatóvá váljanak. A 
következő évadban a magyar 
népmesék, a hihetetlenül kre-
atív bábjátékok, és a fantázia, 
a csoda, a határtalan képzelet 
világa egyszerre jelenik meg a 
gyerekrepertoárban. Nagyon 
várjuk, hogy mesélhessünk 
mindarról, amit talán csak a 
gyerekek érthetnek meg!”

A veszélyhelyzetre való tekin-
tettel elhalasztott, eredeti-
leg március 25. és 29. közötti 
időszakra meghirdetett MOST 
FESZT 2020-at – a jelenlegi 
tervek alapján – változatlan 
programmal szeptember 23. 
és 27. között rendezik meg. 

A Jászai #LeszMégSzínház 
kampányának részeként hir-
dette meg nyílt napját (mely-
nek időpontját a későbbiek-
ben határozzák meg), ahol 
nézői a hagyományoknak 
megfelelően bejárhatják a 
színház épületét, beleshetnek 
a kulisszák mögé és újra talál-
kozhatnak a társulattal. A nyílt 
napra a nézők a „Maradj ve-
lünk!” jegy megvásárlásával 
regisztrálhatnak.

Valahol Európában
musical
Rendező: Szabó Máté

Veszedelmes viszonyok
játék az érzelmekkel
Rendező: Guelmino Sándor

Teljesen idegenek
keserédes komédia
Rendező: Szikszai Rémusz

A revizor
komédia
Rendező: Fehér Balázs Benő

Közellenség
zenés uszítás
Rendező: Vidovszky György

Amit a lakáj látott
(a kulcslyukon át)
bohózat
Rendező: Guelmino Sándor

A 2020/2021. ÉVAD FELNŐTT BEMUTATÓI:

További információk a jaszaiszinhaz.hu oldalon és a színház Facebook oldalán
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SZINTE KIÜRÜLTEK AZ UDVAROK 
Hamarosan új eszközpark érkezik

A veszélyhelyzet végéhez 
közeledve a polgármeste-
ri hivatal, valamint a GA-
MESZ (Gazdasági és Mű-
szaki Ellátó és Szolgáltató 
Szervezet) munkatársai 
Szücsné Posztovics Ilona 
polgármesterrel bejárást 
tartottak a város óvodái-
ban, bölcsődéiben. A cél 
az volt, hogy felmérjék az 
intézményi játszóudvarok 
állapotát, felszereltsé-
gét. Áttekintették, hogy a 
közelmúltban milyen in-
tézményvezetői kérések 
voltak, milyen elmaradt 
feladatok vannak hátra az 
udvarok rendben tartását, 
felújítását, fejlesztését il-
letően.

Az intézményvezetők bi-
zonyos felújítás-beruházás 
jellegű feladatokat meg 
tudnak oldani saját hatás-
körben, saját költségvetés-
ből, valamint gyakran segít-
séget kapnak a gyermekek 
szüleitől, illetve felajánlást 
kapnak cégektől vagy a 
körzeti képviselőtől. Ezen 

kívül a GAMESZ a fenntar-
tó részéről elvégzi a ki-
sebb eszközhibák javítását, 
karbantartási feladatokat. 
Vannak azonban nagyobb 
forrásigényű beruházások, 
fejlesztések, melyekre szin-
te minden intézményben 
szükség van, ezek javarészt 
az új udvari játszóeszközök 
beszerzését jelentik.

A Városüzemeltetési Iroda 
előkészített egy koncep-
ció javaslatot a közgyűlés 
számára arra vonatkozóan, 
hogy a város folyamatosan 
fejleszteni tudja az óvodá-
kat és bölcsődéket új esz-
közök beszerzésével, vala-
mint az udvarok folyamatos 
ápolásával, karbantartásá-
val. Ahogyan a közterüle-
ti játszóterek esetében is 
történik, az intézmények 
eszközparkjának állapotát is 
javítani lehetne tervszerű, 
éves karbantartással és ter-
mészetesen ehhez rendelt 
éves költségvetéssel.
Az önkormányzatnak köte-
lezettsége négyévenként 

szabványossági felülvizsgá-
latot folytatni mind az intéz-
ményi, mind a közterületek-
re helyezett játszóeszközök 
esetében. 
Az idei felülvizsgálat ered-
ménye, hogy sok intézmény-
ben el kellett bontani eszkö-
zöket, mert elöregedettek, 
korhadtak voltak, ezeket 
már nem lehetett megjavíta-
ni. Illetve volt olyan eszköz, 
amely már nem felelt meg a 
szabvány előírásainak. A fes-
tési, valamint kisebb javítási 
munkákat (mint a homoko-
zószélek javítása), illetve 
több esetben az eszközök el-
bontását is az intézmények 
meg tudták oldani a GAM-
ESZ, valamint a szülők segít-
ségével. A homokcseréket, 
termőföld rendelést ugyan-
csak a műszaki szolgáltató-
val együttműködve sikerült 
lebonyolítani.

A közterületi játszóterek 
folyamatos felülvizsgálat-
ra 10 mill ió Ft biztosított 
a költségvetésben, az év 
közbeni eszközcserék, ja-
vítások ennek a sornak a 
terhére történnek.

A városüzemeltetés folya-
matosan vizsgálja az esz-
közhibákat, intézi a homok-
cserét, de a négyévenkénti 
ciklus végén a szabványok-
nak való megfelelést nézik: 
műszerekkel vizsgálnak 
minden részletet, egészen 
a csavarok állapotáig.

A közterületi játszóeszkö-
zök esetében azért szeren-
csésebb a helyzet, mert 
arányosan eloszlik az esz-
közcsere igény: a Csónaká-
zó-tónál most elkészült já-
tékok esetében a szabvány 
felülvizsgálat csak négy év 

múlva jár le, de amely ját-
szóterek tavaly készültek 
el, azok esetében 2019-től 
számítják ezt a ciklust. 
A június 26-i közgyűlés 
döntött a játszóeszköz be-
szerzéséről. 
Az új játszóeszköz be-
szerzés megoldja a szab-
vány-felülvizsgálat miatt 
leselejtezett hinták, má-
szókák, egyéb játszóeszkö-
zök gyors visszapótlását, 
ezáltal biztosítják a gyer-
mekek mozgásfejlesztését 
és az intézményeinkben 
való kellemes időtöltését.

Az intézményi bejárásokon 
felmerült a lomtalanítás és 
a zöldhulladék elszáll ításá-
nak problémája is. A térí-
tésmentes lomtalanítást 
jelenleg csak a tatabányai 
lakosok részére biztosít-
ja a hulladékgazdálkodás-

A járványügyi veszélyhelyzet miatt a vá-
rosüzemeltetés csak júniusban tudta elkezd-
ni a szokásos közterületi játszótéri homok-
cseréket, ezért az idén azokat a játszótereket 
részesítik előnyben, amelyek esetében külön 
lakossági kérés érkezett a homokcseréről. 
Jelenleg 8 db köztéri játszóeszköz javítását 
végzik, illetve folyamatban van az elavult, 
elöregedett vagy már nem használt játékok 
elbontása, ez évente általában 2-3 eszköz.
A közterületi játékok felújítására, karban-
tartására a jövőben is kiemelt figyelmet 
fordít a Városüzemeltetési Iroda.

ról szóló helyi rendelet. Az 
óvodákban és bölcsődék-
ben a GAMESZ munkatársai 
tartják rendben az udvart 
és gondoskodnak a zöldhul-
ladék és a tavaszi lomtala-
nításkor keletkezett hulla-
dékok elszállításáról.
 
Annak ellenére, hogy az 
óvodákban és bölcsődék-
ben a tatabányai gyerme-
kek egészséges fejlődésé-
ért dolgoznak, jelenleg az 
intézményvezetőknek saját 
hatáskörben nincs lehető-
ségük igényelni térítésmen-
tes a lomok elszállítást.

Az önkormányzat azt fog-
ja megvizsgálni, hogy ren-
deletmódosítással megte-
remthető-e annak feltétele, 
hogy az intézmények is be-
kerüljenek az ingyenes lom-
talanításra jogosultak 
körébe, vagy konténer elhe-
lyezéssel tudják segíteni a 
tavaszi rendrakást. 

-Varga Máté-

A bejárás célja az volt, hogy felmérjék
az intézményi játszóudvarok állapotát, felszereltségét.

Az önkormányzatnak kötelezettsége négyévenként szabványossági felülvizsgálatot folytatni 
mind az intézményi, mind a közterületekre helyezett játszóeszközök esetében.
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Júliusra és augusztusra a már megszokott és megkedvelt 
programsorozatokkal készültek, ám mindkettőbe csem-
pésztek üdítő újításokat. S nem utolsó sorban, augusztus-
ban rendezik meg a 3. Dadabányát. Az ízig-vérig eredeti 
underground művészeti fesztivál helyszíne az idén is a kü-
lönleges atmoszférát teremtő Bányászati- és Ipari Skan-
zen lesz.

Júliusban az Agora Zenei Esték három koncerttel jelentke-
zik - a tervek szerint -  a Tatabányai Black Diamond Big Band, 
Herczku Ágnes és a The Bits – Beatles emlékzenekarral.

Augusztusban egy régi vágy teljesüléseként a Nyáresti ve-
títéseket a szabad ég alatt élvezheti a közönség. Az Agora 
külső falára vetítenek két vidám, szórakoztató alkotást.

A Vértes Agorája állandó és népszerű programjai közé tar-
toznak a filmvetítések. Ezek rendszerint valamilyen tematika 
köré épülő – többségében négy vetítésből álló – sorozatok. 
Van, hogy a rendező elv visszatérő (pl. Téli filmnapok, Nyár-
esti vetítések), s van, hogy egyedi (pl. Skandináv filmna-
pok). Közös azonban mindegyikben, hogy – a minőség iránti 
elkötelezettségtől vezérelve – olyan friss alkotásokat mutat 
be, amelyeket a mozik nem, vagy csak ritkán tűznek mű-
sorukra. Többségében eredeti nyelven (magyar felirattal), 
európai alkotók remekműveit láthatja a közönség az ago-
rás moziban. Az a közönség, amely mára közösséggé érett, 
s érdeklődősével, jelenlétével, igényességével a társadalmi 
párbeszéd részévé emelte a – nem mellesleg szórakoztató 
– programot.

Az idei kínálatban két vígjáték szerepel. A Családból is meg-
árt a sok és a Tel-Avivban minden megtörténhet című filmek 
a tartalmas kikapcsolódást ígéretét rejtik.  

A településrészi művelődési házak Alsógallán, Felsőgallán 
és Kertvárosban is kinyitottak elsején. Bánhidán a Puskin 
Művelődési Házban folytatódnak a felújítási munkák, így az 
– s benne a NépmesePont – továbbra is zárva tart.

ÚJRA VÁRJA A KÖZÖNSÉGET A VÉRTES AGORÁJA
Házon kívül, avagy Rendhagyó filmvetítés

Több fórumon, a város 
honlapján, közösségi olda-
lán, lapjában, illetve az ön-
kormányzati képviselők is 
közvetlenül felhívták a la-
kosság figyelmét arra, hogy 
milyen anyagokat szállít el 
a szolgáltató a lomtalanítás 
során. Így a közterületeken 

a meghirdetett időpontok 
után kihelyezett, illetve a 
lomtalanítás körébe nem 
tartozó hulladékok illegá-
lisnak minősülnek. A hul-
ladékudvarokon tatabányai 
lakcímkártyával – a mega-
dott mennyiségben – díjta-
lanul leadható a hulladék.

Valamennyi, az Agora jegy-
pénztárában vásárolt – a 
veszélyhelyzet miatt elma-
radt előadásokra szóló – be-
lépőjegyet visszaváltják jú-
lius 31-ig. Az ExperiDance: 
Gyöngyhajú lány balladája 

című előadást augusztus 28-
án pótolja a Vértes Agorája. 
Az április 4-ére szóló jegye-
ket becserélik az új időpont-
ra. Akinek ez nem megfelelő, 
természetesen visszafizetik 
az árát.

Lomtalanítás után

Jegyvisszaváltás

A JEGYPÉNZTÁR NYÁRI NYITVATARTÁSA ÉS
TATABÁNYA KÁRTYA ÜGYFÉLFOGADÁS:

Hétköznap   10:00-19:00 h
Hétvégén     10:00-17:00 h
Ebédszünet  13:00-13:45 h

AZ ÉPÜLETBEN KÉRJÜK VISELJENEK SZÁJMASZKOT ÉS
ÜGYELJENEK AZ AJÁNLOTT VÉDŐTÁVOLSÁG MEGTARTÁSÁRA!

VISSZA A MUNKÁBA

SEGÍTSÉGGEL
Újra nyitva a mÉrtékadó Család 
és KarrierPONT Dózsakertben, 
ahol ingyenes tanácsadásokra, 
tréningekre, kreatív foglalkozá-
sokra várják akár a munkavállaló-
kat, akár munkaadókat. A Család 
és KarrierPONTban  szakszerű 
segítséget kaphat, ha nem tudja 
hogyan fogjon hozzá munkahely-
kereséshez, munkahelyváltáshoz. 
Ha valaki nem biztos abban, hogy 
önéletrajza kiállja a próbát, ha 
szeretne interjú előtt egy kicsit 
gyakorolni vagy csak kérdései 
vannak azzal kapcsolatban, hogy 
hogyan induljon el az álláskeresés 
rögös útján, akkor a +36 34 742 
746 telefonszámon időpontot 
egyeztethet és segítséget kap 
mindehhez. A mÉrtékadó Család 
és KarrierPONT hétfőn 8-16 óra 
között, szerdán 8-16 óra között, 
pénteken 8-16 óra között van 
nyitva, ekkor van lehetőség sze-
mélyesen is felkeresni a mÉrték-
adó Nők segítőkész csapatát. Az 
sem gond, ha gyermekkel érkezik, 
mert pelenkázó és játszósarok is 
rendelkezésre áll. A tanácsadás 
során lehetőség van egy szemé-
lyes fejlődési terv kidolgozására 
is, amely egyfajta iránymutatás 
lehet abban, hogy merre indul-
jon, mi legyen az első lépése. Az 
aktuális programokról tájékozód-
hat a www.mertekadocsak.hu 
oldalon és a MÉrtékadó Család és 
Karrierpont Facebook oldalán.

HAMAROSAN TÁRGYALJÁK A VÁROSI
HULLADÉKGAZDÁLKODÁST

Az Összefogás Tatabányáért frakció képviselői június közepén lá-
togatást tettek az NHSZ Tatabánya Hulladékgazdálkodási és Kör-
nyezetvédelmi Zrt. Dubnyik-völgyi Lakossági Hulladékudvarában. 

A közgyűlés 2020. első féléves munkaterve szerint az év elején tár-
gyalta volna a képviselő-testület a hulladékgazdálkodási közszolgál-
tatásról szóló rendelet felülvizsgálatát, a rendelet végrehajtásának 
tapasztalatait, és a város tisztaságának biztosítására vonatkozó fel-
adatokat.
A koronavírus járvány begyűrűzése a rendeletmódosítást és az ezt 
megalapozó egyeztetési folyamatot is megakasztotta, ezért várha-
tóan a közeljövőben kerül újra a közgyűlés elé a hulladékgazdálko-
dás kérdésköre.
Szücsné Posztovics Ilona a képviselőknek az év elején beszámolt 
róla, hogy tárgyalásokat kezdeményezett a tatabányai társasházkez-
előkkel, akik jelezték felé a lakosok igényét a hulladéktárolók bekerí-

tésre szánt támogatási forrást további biztosítására a város részéről.
Az egyeztetésen elhangzott az a probléma is, hogy a társasházak 
esetében eltér a szemétdíj háztartásonként fizetett összege. A kü-
lönbségek mértékét példákkal is alátámasztották: valaki 2200 forin-
tot, míg más 990 forint fizet azonos szemétmennyiség elszállításá-
ért.
A júniusi Dubnyik-völgyi látogatáson az Összefogás Tatabányáért 
frakció képviselői a lakossági szemétszállítási szolgáltatásról, az ille-
gális szemétlerakásról, lomtalanításról, és a hulladéktárolók zárha-
tóvá tételéről is beszéltek Gíber Erzsébet vezérigazgató asszonnyal, 
aki körbe is vezette a képviselőket a létesítményben. A Polgármesteri Hivatal a lakosság együttműködését előre is köszöni!
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Napjainkban a magyarországi 
városok és községek közterü-
letein elkövetett bűncselek-
mények, szabálysértések, 
szabályszegések megelőzése 
és visszaszorítása egyre na-
gyobb kihívás elé állítja az 
önkormányzatokat, hogy a 
lakosság és az üzleti szféra 
szereplői részére megteremt-
sék a nyugodt, élhető környe-
zetet.

A közbiztonsági térfigyelő ka-
merák preventív visszatartó 
ereje, bűnmegelőző hatása 
már sok helyen bizonyított. Az 
utcai erőszak, az autólopások, 
a társasházi besurranások, a 

falfirkálások és a rongálások 
a megfigyelt területekről ki-
szorultak a meg nem figyelt 
területekre. A térfigyelő ka-
merarendszerek ezen kívül 
hozzájárultak a betörések és 
bankrablások számának csök-
kenéséhez is.
A hatékony bűnmegelőzés 
és a bűnfelderítés érdeké-
ben a térfigyelő kamerákra 
egyre elengedhetetlenebb 
igény mutatkozik. A térfigye-
lő rendszerek kiépítése gyor-
san megtérülő infrastruktu-
rális megoldást jelent, amely 
beruházással biztosítható a 
jobb személy- vagyon- és köz-
biztonság megteremtésére.

A TÉRFIGYELŐ RENDSZER VISSZATARTÓ,
BŰNMEGELŐZŐ HATÁSA BIZONYÍTOTT

A tatabányai operátorok 0-24 órában figyelik a monitorokat

Néhány szóban a lényeg: „digitális 
szemtanú”: megelőzés, gyanús jár-
művek kiszűrése, rendőri nyomozó-
munka segítése. Azon kamerarend-
szereket nevezzük így, melyeket a 
közbiztonság megóvása és javítása 
érdekében telepítenek, és mint 
ilyeneket bárki által elérhető közte-
rületen felszerelve üzemeltetnek. 

Az ilyen célú kamerarendszereket 
Magyarországon kizárólag a rendőr-
ség, illetve az önkormányzatok, azon 
belül is a közterület-felügyeletek mű-
ködtethetnek. A személyiségi jogok 
védelme érdekében más személy 
vagy szervezet közterületen nem 
végezhet biztonsági célú kamerás 
megfigyelést, képrögzítést. 

Közterületi térfigyelő rendszer

A közterületi kamerák törvényes telepítéséről, üzemelteté-
séről több jogszabály- köztük a Közterület-felügyeletről szóló 
1999. évi LXIII. törvény - rendelkezik. A jogszabályok ponto-
san definiálják a kamerák telepítésével, kezelését ellátó sze-
mélyekkel, az adatvédelemmel és a keletkezett információk 
felhasználásával kapcsolatos feladatokat, lehetőségeket.

Magyarországon az 1990-es 
évek közepétől – főként a fő-
városban - alkalmaztak kame-
rás térfigyelő rendszereket, 
a technika fejlődésével ará-
nyosan egyre nagyobb ered-
ménnyel a bűnmegelőzés és 
az esetleges szankcionálás 

területén. Tatabányán a Fő 
tér és a Vértes Agorája fel-
újítása során lehetőség volt 
a közterületeket ellenőrző 
és a lakosság biztonságérze-
tét erősítő térfigyelő rend-
szer kiépítésére.
A beruházás elkészültekor a 

Tatabánya

kamerák által közvetített ké-
pek figyelésére, értékelésére 
és szükség esetén intézkedé-
sek kezdeményezése érdeké-
ben háromoldalú megállapo-
dás született 2012. február 
3-án az önkormányzat, a Ko-
márom-Esztergom megyei 
Rendőr-főkapitányság, vala-
mint a Tatabányai Rendőrka-
pitányság között. Az együtt-
működési megállapodás 
részleteiben tartalmazza a 
térfigyelő rendszer működ-
tetésével kapcsolatos válla-
lásokat. Ebben a formában 
a tatabányai térfigyelő rend-
szer több évig üzemelt, a 
megállapodásban foglaltakat 
az érintett felek teljes mér-
tékben teljesítették, a térfi-
gyelő rendszer erősítette a 
lakosság biztonságérzetét, 
támogatta a bűnügyek és 
szabálysértések felderítését, 
szankcionálását, a bűnmeg-
előzést.

Sajnálatos módon a hazán-
kat is érintő migrációs hely-
zet (határvédelem) és egyéb 
kiemelt feladatok miatt a 
rendőrségre olyan jelentős 
többlet feladatellátás há-
rult, mely érintette a megyei 
és városi rendőrkapitány-
ság rendőri állományát is. 
Az említett többlet feladat 
miatt lecsökkent a térfigye-
lő szolgálatra vezényelhető 
rendőri létszám.

Ennek következtében a há-
romoldalú megállapodást az 
önkormányzat és az érintett 
rendőri szervek között mó-
dosították és ennek az ér-
telemében Tatabánya város 
térfigyelő szolgálatát 2017. 
július 1-jétől kizárólagosan 
Tatabánya Megyei Jogú Vá-
ros Polgármesteri Hivatala, 
ezen belül a Városrendésze-
ti Iroda Térfigyelő csoportja 
működteti.

A térfigyelő rendszer jelenleg 114 db, a város 
közigazgatási területén telepített kamerából, va-
lamint egy térfigyelő szobából áll, ahol az operá-
torok 0-24 órában figyelik a monitorokat. 

Az operátorok a járványügyi veszélyhelyzetben is 
teljesítettek szolgálatot és a szabályok megsér-
tése esetén értesítették az illetékes szerveket. 
A kamerák elhelyezkedéséről Tatabánya Megyei 
Jogú Város Polgármesteri Hivatala az előírt jog-
szabálynak megfelelően a tatabanya.hu honla-
pon ad tájékoztatást. 

-Tatabánya MJV Városrendészeti Iroda-

A Vöröskereszt bízik abban, hogy akik veszélyhelyzetben
megízlelték az önkéntesség, az önzetlenség ízét,
a későbbiekben is be-betérnek egy-egy program, akció erejéig
Egy olyan szervezetnek, amely 
„békeidőben” is támogatja a rá-
szorulókat és naponta rendkívüli 
helyzeteket old meg, a járvány 
nem változtatja meg a tevékeny-
ségét, sokkal inkább felértékeli a 
szerepét. A Vöröskereszt megyei 
szervezete a veszélyhelyzet kihir-
detése után, a március 16-i héten 
felkereste az önkormányzatokat és 
felmérte, hol tud segíteni. Fokoza-
tosan csúsztunk bele az ellátási fo-
lyamatokba, nem egyik pillanatról 
a másikra – meséli Hamburgerné 
Ujvári Irén megyei igazgató.

A pandémia is egy katasztrófahely-
zet, legalábbis a kezelése szempont-
jából. Az már a legelején nyilvánvaló 
volt, hogy a nappali ellátásban része-
sülőket az otthonukban kell tovább 

gondoznunk, ami jelentős többlet-
munkával jár. Testi- és szellemi fogya-
tékkal élők, fiatalok, idősek, betegek 
szorulnak napi segítségre. Náluk 
egyértelmű, hogy nem maradhat-
nak ellátás nélkül.
Milyen ellátásról van szó és hány em-
berről?
A legszélesebb spektrumban kell 
gondolkodni. Van, akinek a bevá-
sárlás okozott gondot, de van, aki 
egyedül étkezni, tisztálkodni sem 
tud, vagy éppen tisztába kell tenni őt, 
vagy meleg ételt biztosítani számá-
ra. Ehhez a járványban a segítőknek 
is védőfelszerelésre volt szükségük. 
Tatabányán 150-200-an részesülnek 
különböző ellátásban nap mint nap 
– a pszichiátriai betegektől a fogyaté-
kossággal élőkön keresztül a hajlékta-
lanokig.

Jellemzően milyen igényekkel fordultak 
a Vöröskereszthez?
Jól látható, hogy egyre több a rászoru-
ló. Leginkább élelmiszer adományra 
számítanak. Tatabányán kiemelkedő 
volt a feladatvállalásunk, hiszen az ön-
kormányzat kérésére a veszélyhelyzet-
ben márciusban 250, majd áprilisban 
280 adag meleg ételt szállítottunk 
házhoz. Az önkormányzatnál regiszt-
rált igénylők mellett volt lehetőségünk 
közvetlenül is bevonni a programba 
rászorulókat.
Sok önkéntesre van mindehhez szük-
ség?
Igen. Hiába van megyei szinten kéte-
zer önkéntesünk, a legtöbben idősek, 
így éppen őket kellett védeni a vírus-
tól. Bár így is sokan segítettek kortárs 
szomszédjaiknak a bevásárlásban, a 
gyógyszerek kiváltásában. Mindenkire 

számíthattunk. A Tatabánya 4x4 alap-
szervezetünk, vagy Bajnok Gáborék 
kerékpárosai igazi közösséggé kovácso-
lódtak a segítségben. Gyógyszerek kivál-
tásában, bevásárlásban, az élelmiszer-
csomagok kiszállításában vettek részt, 
de a melegétel eljuttatásában is nagy 
szerepük volt. Aztán ahogy újra bein-
dultak a munkahelyek, a gyárak, lassan 
visszatértek dolgozni az önkéntesek, 
akik a veszélyhelyzetben szabadidejük 
jelentős részét áldozták a rászorulókra.
Adományok is érkeztek?
Természetesen. A logisztika, a raktározás 
és a szállítás külön feladatot jelentett. A 
tartós élelmiszerek mellett kaptunk 
több ezer tojást, amit óvatosan kellett 
csomagolni, szállítani. Érkezett 48 rak-
lapnyi papíráru – szalvéta, egészségügyi 
papír, zsebkendő, papírtörlő. Idősott-
honokba, a mentőknek is jutott belőle. 
Kaptunk segítséget a szállításhoz is. A 
Coca Cola országosan csatlakozott a 
Vöröskereszt tevékenységéhez, ezt 
éreztük helyben is. Sajnos volt rossz él-
ményünk is – a kölcsönkapott autókból 
egyik éjszaka kilopták a katalizátorokat. 
A javításban is önkéntesek siettek a se-
gítségünkre.
A veszélyhelyzet után mennyire lesz 
könnyű vagy nehéz visszatérnie a hét-
köznapokba a szervezetnek?
Nehéz és könnyű is. Amivel a beszélge-
tést kezdtük az az, hogy úgymond’ bé-
keidőben is ugyanaz a tevékenységünk, 
így rutinfeladatokat oldunk meg. Nehéz 
azonban, mert többen számítanak a 
segítségünkre. Bízom benne, hogy akik 
a veszélyhelyzetben megízlelték az ön-
kéntesség, az önzetlenség ízét, a későb-
biekben is be-betérnek egy-egy prog-
ram, akció erejéig és adományt hoznak, 
segítenek a rászorulók ellátásában, vagy 
éppen a véradás-szervezésben.

„Mindenképpen szerettem volna segíteni a rászorulóknak. A Vö-
röskeresztnél kevesen dolgoznak, sok az önkéntes. Ahhoz, hogy 
mindenkihez eljussanak az adományok, összehangolt munkára van 
szükség.
Nagyon sok igény érkezik telefonon. Elveszették a munkahelyüket, 
otthon kellett maradni a gyerekekkel… Leginkább élelmiszert kér-
nek a rászorulók, de tisztítószerekre is nagy az igény.”

„Családi hagyomány nálunk a Vöröskeresztes kapcsolat. Nagyma-
mám, Szódáné Mazalin Éva a megyei szervezet vezetője volt. Én 
most a tanulmányaim mellett önkénteskedem. Szerződéseket készí-
tek elő, az ügyintézésben segítek. Szeretek itt lenni, önzetlen, jó a 
csapatban dolgozunk.”

Szabó Hada Zsuzsanna

Szóda Paula Éva

Hamburgerné Ujvári Irén megyei igazgató elmondása szerint a logisztika,
a raktározás és a szállítás külön feladatot jelentett.

Tatabányán az önkormányzat kérésére a veszélyhelyzetben naponta
több száz meleg ételt szállított házhoz a Vöröskereszt.

-Alice-
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CSAK FIZIKAILAG VOLTAK TÁVOL EGYMÁSTÓL
A KÖZÖSSÉGEK TAGJAI Minden csoport 

készül a nagy 
visszatérésre

Lassan éledeznek a Jászai Mari Színház Népház csoportjai 
is a hosszúra nyúlt kényszerszünet után. Mindenki alig vár-
ja, hogy elinduljon az élet, jöhessen a közönség, kezdődjön 
a közös alkotás. A következő összeállításból kiderül, hogy 
töltötték az eltelt időszakot táncosok, képzősök, kicsik és 
nagyok. 

UGRÁSRA KÉSZEK
AZ ÖREGTÁNCOS
LÁBAK

„Ahogy tudunk, kezdünk” – 
ígéri Petőné Novák Tünde a 
Bányász Öregtáncos Együt-
tes vezetője, aki egy dologtól 
tart csak: „A féléves, elmacs-
kásodott lábakkal nehéz né-
hány próba alatt felkészülni 
az előadásokra. Sűrű lesz az 
ősz, de remélem, mindenki 
kipihente magát és pótolni 
tudjuk a rengeteg elmaradt 
fellépést” – magyarázza 
Tündi és elmeséli, hogy hol 
nem léptek fel a vészhelyzet 
miatt: többi között Hére-
gen, Környén, a Tatai Soka-
dalomban. S idén elmarad 
a tervezett edzőtáboruk is, 
Kiskunmajsán. Bár még min-
dig nem tudnak próbálni, 
nagyon várják, hogy kinyis-
son a Népház, s elkezdjék 
az új koreográfiát tanulni. 
Megtudtuk, hogy Jocha Ba-
lázs visai mezőségi anyaggal 
készül, s amint lehetséges, 
elindul a tánctanulás. „Sza-
badtéri, kerti programokat 
már elkezdtünk szervez-
ni, most lesz a harmadik, a 
csapatépítés tehát zajlik” 
– mondja nevetve Tündi. Ta-
tabánya egyik legismertebb 
néptáncos-táncpedagógusa 
a napokban értesült arról, 
hogy a Bányász Öregtáncos 
Együttest a magyar népmű-
vészet és közművelődés ka-
tegóriában jelölték a Prima 
Díjra. Az Orfeusz Társulattal 
együtt így két népházas cso-
port izgulhat a kiosztható 
három megyei elismerésért 
és a közönségdíjért. 

UTOLSÓ TÁNC A VESZÉLYHELYZET
KIHIRDETÉSEKOR
„Március 13-án, pénteken 
próbáltunk még együtt. Ak-
kor valahogy éreztük, hogy 
ez lesz az utolsó tánc. Aztán 
este kihirdette a miniszter-
elnök a veszélyhelyzetet” 
– emlékezik vissza Mórocz 
Ivett a Népház Show Formá-
ciós Tánc Egyesület tánckar, 
és utánpótlás vezetője a leg-
utolsó közös alkalomra. Azó-
ta nincsenek tantermi edzé-
seik, elmaradtak az órák, és 
az idén nem lehet évadzáró 

gála sem. „Nagyon sajnáltuk, 
mert ez mindig összeková-
csolja a csapatot. Különle-
ges produkcióval készültünk, 
igazi varázslatot álmodtunk 
színpadra, interaktív fényesz-
közökkel. Megpróbáljuk át-
menteni jövőre a terveket” – 
mondja Ivett. A közel 300 fős 
közösség felmenő rendszer-
ben, egy tucat csoportban 
dolgozott, igazodva a rendkí-
vüli állapotokhoz. Farkas Di-
ána táncművész-koreográfus 

a Zoom applikációban gya-
korolt a felnőttekkel, a ki-
sebbek pedig Facebook cso-
portokban, élő online órákon 
tanultak tanáraiktól, ismé-
teltek, készülve a járvány 
utáni időszakra. „Hivatalos 
információnk még nincs, de 
reméljük, augusztus végén 
beindulhatunk. Most lesz az 
első megbeszélésünk, mely-
nek témája már a karácsonyi 
gála” – tájékoztatja lapunkat 
Mórocz Ivett.

KÉPZŐMŰVÉSZEK
Varga Benedek a Bányász Képzőmű-
vész Kör vezetője érdeklődésünkre 
elmondta, hogy a csoport tagjai 
online szakkörökben dolgoztak a 
veszélyhelyzet idején. Megtudtuk, 
hogy szeptemberben indulnak fog-
lalkozásaik a Népházban. A közös-
ség új vezetőjével későbbi lapszá-
munkban olvashatnak interjút.

FANTÁZIA ŐSZTŐL

A képzőművészet iránt ér-
deklődő gyerekeket és fi-
atalokat gardírozza Farádi 
Vörös Ákos Mihály a Fantá-
zia Gyermekműhelyben és a 
Rajz Felvételi Előkészítő Cso-
portban. A csapatok igazán 
eredményesek, hiszen eddig 
minden gyermeket, aki mű-
vészeti középiskolába készült 
felvettek. Vannak köztük ma 
már gyakorló képzőművé-
szek is. Megtudtuk a vezető-
től, hogy az utóbbi pár évben 

VIDEÓBAN ÜZENTEK AZ APRÓK

„Szeptember első keddjén kez-
dünk! Délután 5 és 6 között 
indul az Aprók Tánca Dóri néni-
vel!” – ígéri Királyvári Dóra, aki 
több mint húsz éve foglalkozik 
a legkisebb néptáncosokkal. A 
csoportban van, aki még a há-
rom évet sem töltötte be, de 
a legnagyobb is éppen, hogy 
iskolás. „Pont lemaradtunk a 
szereplésekről, mert nekünk is 
le kellett állnunk márciusban” – 
tájékoztat Dóri. Zárt Facebook 
csoportban igyekeztek tartani a 

kapcsolatot szülők, gyermekek, 
táncpedagógus: mondókák, 
népdalok, néptáncos anyagok, 
ismétlések kerültek föl a kö-
zös platformra. A picik tanítása 
utánzáson alapszik, a temati-
ka pedig a hagyományőrzésre, 
a jeles napokra épül ebben a 
korcsoportban, tudtuk meg a 
pedagógustól. „Bármikor csat-
lakozhat bárki hozzánk, folya-
matos a mozgás nálunk, de 
azért egy stabil mag mindig ki-
alakul 15-20 fővel.

A régiekkel ismétlünk ősztől, 
az újakat pedig be kell szok-
tatni a csoportba. Dunántúli, 
Komárom-Esztergom megyei 
játékokat, lépéseket tanulunk 
majd” – magyarázza az Aprók 
Tánca vezetője és elmesé-
li, hogy nem csak ő küldött 
a piciknek feladatokat, ha-
nem táncosai is küldték neki 
az otthon felvett gyakorlást 
anyuval, apuval. Így üzentek: 
„Nagyon várjuk, Dóri néni, 
hogy újra együtt táncoljunk!”

-Török Zsuzsa-

az építészmérnöki karra való 
felkészülést szintén segíti, a 
BME-re jelentkező tanítvá-
nyait mind felvették. „A jár-
vány kezdete óta tartottuk 
és tartjuk a kapcsolatot a 
legnagyobb közösségi olda-
lon. A veszélyhelyzetre te-
kintettel viszont felvételi elő-
készítőnk az érdemi munkát 
áttette a jövő tanévre, hi-
szen, aki továbbtanul ősztől, 
annak még a járványhelyzet 
kihirdetése előtt sikerült a 

felvételije” – mondja Farádi 
Vörös Ákos Mihály. „Lehet-e 
rajzot tanítani személyes 
kontaktus nélkül? Nyilván, 
lehet, csak nem biztos, hogy 
ugyanaz lesz az eredmény. 
Mint, mikor otthon főzünk 
a családnak, vagy a menzán 
étkezünk. Vajon hol érezzük 
jobban a magunkénak az 
ízeket?” – teszi fel a költői 
kérdést a pedagógus, ki-
fejtve hogy rajzolás-festés 
tanulásának lényegét vette 

el a járványhelyzet. A rajz-
tanulás alapvető feltétele 
ugyanis a folyamatos mun-
ka alatti korrigálás. „Ilyen 
speciális helyzet talán még 
sosem volt a rajzoktatásban 
a művészettörténet egészét 
tekintve” – fogalmaz Ákos és 
ígéri: „Szeptembertől újra 
kezdjük a személyes kap-
csolatú munkát.”
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Kurtán – furcsán ért véget a 2019-
20-as bajnoki kézilabda szezon. 
Nem hirdettek bajnokot, nem vol-
tak kiesők és úgy kell tekinteni a 
lejátszott mérkőzésekre, végigdol-
gozott edzésekre, mintha azok meg 
sem történtek volna.

A Grundfos Tatabánya KC március 
közepén, Vácon játszotta utolsó baj-
noki mérkőzését. A találkozót követő 
éjjelen jött a hír, hogy - akkor még úgy 
tűnt ideiglenesen - megállították a baj-
nokságot. Néhány hét múlva a szö-
vetség úgy döntött, vége is van. Mint 
sok mindenki más számára, a kézilab-
da csapat élete is megállt. A Földi Imre 
Sportcsarnok az előírásoknak megfe-
lelően bezárt, a fiúk nem találkozhat-
tak, edzéseket nem tarthattak.
Június közepén néhány játékos úgy 
döntött, elég volt a magányból. El-
kezdtek közösen mozogni. A kézilab-
dának nyoma sincs, de gyógytorna, 
nyújtás, erősítés, foci már szerepel a 
mindennapokban. Marosi László, 
klubelnök pedig – mondhatni termé-
szetesen – ott volt és van a fiúkkal.
"Nagyon sok mindent hozott ez a ví-
rushelyzet. Olyat is, amire egyáltalán 
nem lehetett felkészülni.  Igazából 
még most is hiányosak az informáci-
óink. Nehezíti, hogy ez nem egy pilla-
natnyi helyzet volt, hanem egy hosz-
szabb folyamat, aminek még most 
sem látjuk teljesen a végét."
Marosi László nem csak a tatabányai 
klubnál, hanem a Magyar Kézilabda 
Szövetségnél is a folytatásért, a 2020-
21-es szezonkezdetért dolgozik. A ki-
írás elkészült, a jelenlegi információk 
szerint szeptember 6-án kezdődik az 
újabb pontvadászat. Ennek megfe-
lelően a tervek szerint július közepén 
kezdi meg a tatabányai keret a közös 
munkát. 
A csapatvezetés kisebb kerettel és 
több magyar játékossal képzeli el a 
közeli jövőt. A kék-fehéreknél most is 
nagy a jövés-menés, de aggodalomra 
nincs ok.
"A csapat átalakítását természetesen 
nem most kezdtük el, ez már egy hosz-
szabb folyamat. De most, az elmúlt 
hetekben egy csokorba szedtük a fel-
adatainkat. Szinte néhány napon belül 
jelentettük be az új játékosainkat is. Több 
mint tíz távozónk van. Rémisztőnek 
hathat, hiszen hatan érkeztek. Volt egy 
bővebb keretünk a nemzetközi kupa 

KISEBB KERETTEL ÉS BIZAKODVA
TERVEZIK AZ ÚJRAKEZDÉST

„A mostani helyzet megkívánja azt is, hogy a költségeket kíméljük”

miatt, de a mostani helyzet meg-
kívánja azt is, hogy a költségeket 
kíméljük. Tudjuk, hogy megvannak 
ennek a veszélyei is. A nemzetközi 
kupa kiírást még nem tudjuk, de az 
jelenthet akár plusz tíz mérkőzést 
is havonta. Nagy menetelés lehet. 
Ehhez nyilván kellene bővebb keret, 
de az anyagiak miatt most nem 
megoldható. Ezért is van ez a nagy 
átalakítás. Sok tehetséges magyar 
játékost gyűjtöttünk össze. Ha nem 
lesz olyan sérüléshullám, mint az el-
múlt években volt, akkor kezelhető 

lesz a helyzet. Ha mégis úgy sikerül, 
mint a korábbi években, akkor na-
gyon nehéz helyzetben leszünk, de 
bizakodóak vagyunk."

Az elmúlt hetekben, hónapokban 
nem csak a világjárvány miatt került 
nehéz anyagi helyzetbe a klub. 

"Mi itt soha nem beszéltünk mellé. 
Hónapok óta voltak nehézségeink. 
Nem az volt a baj, hogy valaki kiállt 
volna mögülünk. Volt, akinél a támo-
gatás mértéke változott, és volt ahol 
az ütemezés nem az előzetes tervek 

szerint alakult. Ezek okozták a ne-
hézségeket, és ehhez jött a vírus. Le 
a kalappal a játékosaink előtt, és kö-
szönet nekik, hiszen nagyon lojálisak 
voltak. Hangos szó nélkül fogadták 
el az ötven százalékos bércsökken-
tést. Természetesen senki nem örült 
ennek a helyzetnek, de minden já-
tékosunk maximálisan partner volt. 
Nagyon sokat dolgozunk azért, hogy 
a folytatásban is a már megszokott 
szinten tarthassuk csapatunkat."

ÉRKEZŐK:
Hornyák Bence, Stefan Sunajko, Molnár Balázs, Debreczeni Dávid, Zdolik Bence, Piotr Wyszomirski, 
Nemes Richárd, Bognár Nándor.
Bartucz Lászlót a napokban operálni kellett, ezért az Ő pótlásáról is gondoskodnia kellett a csapat-
vezetésnek. A szlovák Michal Martin Konecny egy évre írt alá Tatabányára.

TÁVOZÓK: 
Dénes János, Ernei Bence, Vujovic Milos, Holpert József, Borbély Ádám, Deményi Xavér, 
Vitalij Kogomorov, Bozovic Milos, Uros Borzas, Marko Davidovic, Pásztor Ákos, Vladimir Vranjes

12 esztendő után Dénes János elhagyta a tatabányai csapatot. Balatonfüreden folytatja pályafutását 
a Grundfos csapatkapitánya. A rutinos játékos azt mondta: lejárt a szerződése, a fürediektől pedig 
szimpatikus ajánlatot kapott. 
"Az első tatabányai éveim voltak a legjobbak, Ivo Diazzal, Nagy Tamással, Székely Istvánnal. Persze a 
mostani szezonokat is élveztem, hiszen szerintem mindenben meg kell találni a jót. Nagyon sok jó em-
léket viszek el magammal Tatabányáról, hiszen az eredmények mellett az emlékek a legfontosabbak."

„Örömmel érkeztem, örömmel távozom”

-Katona Zsuzsi-

Március elején még nem sejtették a sportolók, hogy hosszú kényszerszünet vár rájuk.

Akárcsak a világ, az ország, 
úgy éledezik Tatabánya Városi 
Szabadidősport Szövetsége is. 
Igaz, nekik talán kicsit köny-
nyebb dolguk volt az elmúlt he-
tekben, hónapokban, hiszen a 
szabadidősport egy percre sem 
állt le teljesen. Kocogni, kerék-
pározni, túrázni a szabályok be-
tartásával a legszigorúbb korlá-
tozások idején is lehetett. 

Most pedig már nyitva vannak a 
játszóterek, a műfüves pályák, 
parkok. A sportot szerető városla-
kók is kimerészkednek egyre töb-
ben, egyre több helyre.
Belegondolni is rossz, hogy meny-
nyi szervezett, tavaszi program 
maradt el a városban. Túrák, ki-
rándulások, versenyek. Vadócz 
László elnök szerint szerencsés 
helyzetben voltak, hiszen a diák-
versenyek nagy részét befejezték. 
A téli kispályás labdarúgó bajnok-
ság három elmaradt fordulóját 
most nyáron lejátsszák a csapa-
tok, a tavaszi fordulókat a tervek 
szerint ősszel pótolják. Sokan 
lemondták az eseményeiket, de 
nem törölték ezeket a verseny-
naptárból, hanem későbbi idő-
pontra helyezték át, bízva a javuló 
helyzetben.

"Mi a sportra buzdítottunk min-
denkit a korlátozások idején is, 
hiszen labdázni lehet a kertben a 
szülőkkel, a nagyszülőkkel. Sétál-
ni, kirándulni is lehetett, termé-
szetesen távolságtartással. A mi 
tevékenységünk szabadon űzhető 
volt, ezért olyan nagy tragédiaitt 
nem történt. A közös programok 
maradtak el, azok valóban meg-
sínylették az elmúlt heteket."

Okosan kell bátornak lennünk
Beindulnak a kiscsoportos túrák és szerveződnek a táborok is

Az nagyon jó, hogy sok min-
dent lehetett egyedül csinálni, 
de a varázsszó talán a közös-
ség. Mikor jöhet el újra az ön-
feledt, közös sportolás ideje? 

A következő hetekben beindul 
az élet, sok programot szervez-
nek, terveznek. Sok minden ösz-
sze fog sűrűsödni. Csak győzzük 
majd a segítségnyújtást. Na-
gyon nagy munka lesz az elma-
radt programok pótlása. 
Vadócz László elmondta: kol-
légáival 20 évet fiatalodtak, 
mert a kapcsolattartás miatt el-
kezdték felfedezni és használni 
az internetet és a közösségi mé-
diát. Pénztárcát nem kímélve 
sokat telefonáltak, hívták egy-
mást, tartották a kapcsolatot, 

hiszen találkozni nem tudtak. 
„Mindent jobban értékelünk 
szerintem ezután. A családi, ba-
ráti kapcsolatok is felértékelőd-
tek talán. Sokan rádöbbentek, 
hogy hiányzik, amikor nincs 
meg ez a közös lehetőség.”

Sportolni is többet fogunk? 
Többet leszünk a szabadban? 
Hasznosabban fogjuk eltölteni 
a szabadidőnket?

A kulcsszó talán, hogy haszno-
san. Gondolkodva, keresve a le-
hetőséget, hasznosan. A sport 
adja meg a közösségi örömszer-
zés élményét. A kispályás foci jó 
példa nálunk. Amikor elkezdtük 
hívni a csapatokat, hogy tud-
juk pótolni az elmaradt fordu-
lókat, hatalmas volt az öröm. 
Pedig focizni eddig is lehetett, 
a pályák már egy ideje nyitva 
vannak. Ez a közösségi élmény 
mégis más és sokkal nagyobb 
értékkel bír. 

Júliusra talán még nagyobb 
„szabadságunk” lesz. Továbbra 
is biztosan lesznek a bátrab-
bak, akik minden programon 
részt mernek venni és lesznek 
az óvatosabbak, akik továbbra 
sem mernek majd nagyobb tár-
saságba, szervezett programok-
ra, sportprogramokra menni.

A lényeg, hogy mindenki óva-
tosan legyen bátor. Nekünk az 
egészség a legfontosabb. Mi a 
mozgást, a sportolást úgy szer-
veztük mindig is, hogy vigyáz-
tunk mindenkire. Öröm és já-
tékosság legyen mindenkinek a 
sport. Erre most, ebben a hely-
zetben külön felhívták a figyel-
münket. Úgy látom, amennyire 
lehet, az emberek betartják a 
szabályokat. Túl sok gondunk, 
bajunk nincs ebből, be tudjuk 
tartatni. Mindenki érti, hogy be 
kell tartani a szabályokat. Bein-
dulnak a kiscsoportos túrák, tá-
volságtartással és szerveződnek 
a táborok is. A családi napokat 
elhalasztjuk őszre, de ezzel nin-
csen baj. Jönnek az országos 
rendezvények is, folyamatosan 
hívnak és partnerséget kérnek.

Vadócz László úgy érzékeli, 
brutális az igénybevétel a pá-
lyáikon. Ez is azt mutatja, hogy 
sportoltak és sportolnak az em-
berek, ami nagy öröm.

A sportszerető városlakók tele-
fonon, interneten és a Jubileum 
Parkban is megtalálják Vadócz 
Lászlóékat. Lesz szabadidős 
program bőven.

-kázsé-

„Mi a sportra buzdítottunk mindenkit a korlátozások idején is, hiszen labdázni lehet
a kertben a szülőkkel, a nagyszülőkkel. Sétálni, kirándulni is lehetett, természetesen távolságtartással.” 
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120 ÉVES A SZENT BORBÁLA KÓRHÁZ 
Történe lmi  v i sszatek intés  2 .  rész

Az impozáns intézményi hálózatban a két háború
között kilenc bányaorvos teljesített szolgálatot
A bányatelep lakosságának gyors 
gyarapodásából adódó megnöve-
kedett igényekkel a bányakórház 
épülete és eszközállománya a bő-
vítések ellenére sem tudott lépést 
tartani. 

Még nem telt el tíz év az építés óta, 
és 1908-ban már egy új épület fel-
építésében kellett gondolkodni. A 
korabeli minisztériumi jelentés is 
megerősítette ezt, mely a hatályos 
jogszabályokra való hivatkozással 
szintén egy új kórház építésére tett 
javaslatot.
A kórházat működtető bányatár-
spénztár ereje azonban elégtelen 
volt az új épület felépítéséhez ezért 
a társpénztár vezetősége a társulat-
hoz fordult segítségért. A társpénz-
tár javaslata szerint a támogatás 
öszegét a pénztár bérleti díjként 
fizette volna vissza a vállalatnak. A 
végleges pénzügyi megoldás végül 
az lett, hogy a társulat anyagilag tá-
mogatta az építekezést, a társpénz-
tár pedig havonta fizetett 1000 
korona hozzájárulást a vállalatnak. 
Az épület tulajdonjogának meg-
szerzésért pedig külön, a vállalati 
támogatás 1 százalékát kitevő ösz-
szeget havonta befizetett a társulat 
számlájára.
Az építkezés az anyagi feltételek 
tisztázása után gyorsan megindult. 
Az új kórház elkészülésével kap-
csolatban különféle dátumokkal 
lehet találkozni. A forrásokban is 
legalább három évszám szerepel. 

-Kiss Vendel-
történész-muzeológus, igazgató helyettes

(Tatabányai Múzeum)

Bányakórház a rendelőintézettel

Egy a MÁK Rt. épületeit feltüntető 
1927-es térképen 1910. szerepel 
építési dátumként. A műszaki terv-
rajzon 1912. az építés dátuma. A 
korabeli sajtóból pedig lehet tudni, 
hogy 1911-ben már működött az 
intézmény. A feloldás az lehet, hogy 
1910. az építés éve lehet, 1912-pe-
dig a hivatalos átadás időpontja volt, 
és ezért szerepel ez a dátum az in-
gatlan nyilvántartásban található 
tervrajzokon. A bányavállat helyi 
építkezései során gyakran megtör-
tént az, hogy az épületek tényleges 
használatba vétele megelőzte a hi-
vatalos átadást, a használatbavételi 
engedély kiadását.
Az új kórház 120 ágyas emeletes 
épület volt. Az alagsorban kapott 
helyett a mosoda a szárító, vasaló 
helyiségek, hat cselédszoba a sze-
mélyzetnek, konyha, személyzeti 
étkező, raktárak, kazánház és a mű-
hely.
A földszinten és az emeleten kaptak 
helyet a kórtermek - szám szerint 24, 
orvosi és nővérszobák, két műtő, 
röntgen, laboratórium, társalgó ter-
mek, fürdők, ruharaktárak.
A következő évtizedekben ez az 
épület volt Tatabánya és a kör-
nyék legfontosabb egészségügyi 
létesítménye. Az évek során kisebb 
változások történtek. Az ágyszám 
növekedett a szükségleteknek meg-
felelően. 1936-ban 142 ágy volt, 
1940-ben pedig kisebb bővítés tör-
tént új kórtermeket kapott a kórház 
az ágyszám pedig 189-re nőtt.

Röviden szólni kell a kórházhoz kap-
csolódó a társpénztár által fenntar-
tott egészségügyi intézményekről is. 
1910-ig a járóbeteg ellátás is a kór-
házban történt. A telep bővülését 
követve a hatékonyabb betegellátás 
miatt az újtelepen 1907-ben külön 
rendelőintézet épült. Az új kórház 
megépülése után a régi épület lett 
az ótelepi rendelőintézet. A meg-
növekedett betegforgalom miatt 
azonban 1913-ban az új kórház 
mellé, egy először földszintes, majd 
1925 –től kibővített emeletes új 
rendelőintézet épült. 1919-ben a 
Mésztelepen is rendelőintézetet lé-
tesített a társulat.
A bányatelepen e kezdetei időszak-
ban magas volt a járványos meg-
betegedések száma. Az 1907-es 
vörheny járványt követően járvány-
kórház létrehozásáról döntöttek, 
ami 1909-ben készült el 13 kórte-
remmel, az intézményt 1915-ben 
bővítették.
A tüdőbetegek ellátásra külön in-
tézményt hoztak létre. 1921-ben 
a kórház mögötti erdős területen 
épült meg a tüdőszanatórium 6 kór-
teremmel és 24 ággyal.

Az intézményhálózat része volt 
ezeken kívül a gyógyszertár és a 
gőzfürdő épülete is. Mindkettő az 
új kórház épülete mellett helyez-
kedett el.
Az impozáns intézményi hálózat-
ban a két háború között 9 bányaor-
vos 22 ápoló és ápolónő teljesített 
szolgálatot. A háborús években 
bővült a létszám 1944-ig 4 új orvosi 
állás létesült, a személyzet száma 
pedig 56-ra nőtt. Az ellátandó fel-
adatokhoz képest még így sem volt 
soknak mondható a létszám. Orvos 
és ápoló egyaránt részt vett a kór-
házi és a járóbetegellátásban. Napi 
8 órában így sem tudták ellátni fel-
adatukat a munkaidő 10 óra volt, 
vagy gyakran több is.
A háború után alapjaiban alakult át 
a magyar egészségügy rendszere. 
Megszűnt a bányatárspénztár is, a 
társpénztár egykori intézményei-
nek feladat- és működési feltételei 
is megváltoztak. Lezárult az 1900-
es alapítással kezdődő korszak a 
kórház történetében.

KórteremAz 1927-ben épült Gőzfürdő

Gyalogátkelőket tettek biztonságosabbá
a Bridgestone önkéntesei

Figyelemfelkeltő és távolságtartó piktogramokat festettek fel a gyár önkéntesei

Tatabánya kiemelten veszélyes 
gyalogátkelőhelyét tette biz-
tonságosabbá figyelemfelkel-
tő piktogramok felfestésével a 
Bridgestone és Tatabánya Város 
Önkormányzata. A jelölések az 
úttesten való biztonságos átke-
lés mellett a koronavírus járvány 
miatti megfelelő távolságtartás-
ra is figyelmeztetnek. A piktog-
ramok felfestésében részt vett 
Szücsné Posztovics Ilona, Tata-
bánya Polgármestere és Topol-
csik Melinda, az abroncsgyár ügy-
vezető igazgatója is. A tavalyi év 
során 810 gázolás történt a gya-
logátkelőhelyeken hazánkban, 
melyből 29 volt halálos kimene-
telű, sokszor azért, mert a gyalo-
gosok megfelelő körültekintés 
nélkül a telefonjukra figyelve, 
vagy zenét hallgatva kelnek át a 
zebrán. A Bridgestone és a város 
akciójának célja ezen balesetek 
számának csökkentése.

Szücsné Posztovics Ilona polgár-
mester a Bridgestone Önkéntes ak-
cióján elmondta: Az autós forgalom 
növekedése nem csak a parkolók 
hiányában mérhető, hanem sajnos 
a baleseti statisztikában is meg-
mutatkozik. A közlekedés minden 
szereplője részéről több figyelmet 
igényel a megnövekedett gépjár-
műforgalom. A gyalogátkelőhelyek 
fokozott védelmében a tanévben 
nagy segítséget jelent a rendőri je-
lenlét. A lakossági fórumokon sok 
visszajelzést kapunk a veszélyes át-
kelőkről és az igényekről, miszerint 
jelzőlámpát kérnek több helyre is. 
Ezeket a kéréseket minden esetben 
megvizsgáljuk. 

Tatabánya a körzeti fejlesztések for-
rásaiból összesen 2,7 millió Forintot 
fordít a gyalogátkelőhelyek kiemelt 
megvilágítására. 

• 1-es út gyalogátkelőhely Feke-
te Gyémánt utcánál

• Réti út 49. szám előtt
• Erdész út 6. szám előtt
• Bajcsy-Zsilinszky u. 26. szám 

előtt
• Árpád-házi Szent Erzsébet tér 

körforgalomnál
• Sárberki úti Fajátszótér előtt
• Sárberek Fellner Jakab Szakkö-

zépiskola előtt két helyszínen

• Mozdony utca (pláza mellett)
• Köztársaság útja Jubileum 

Park gyalogátkelő
• Dózsa György út gyalogátkelő 

(Turul utcánál)
• Köztársaság útja Kodály Iskola 

gyalogátkelőhely
• Szent Borbála út LIDL gyalo-

gátkelő

VESZÉLYES 
GYALOGÁTKELŐK
A gyalogos balesetek közül vezető 
helyen áll a meggondolatlan, hir-
telen lelépés az úttestre. Számos 
alkalommal fordul elő, hogy a gya-
logosok lehajtott fejjel, telefonjukat 
nyomkodva, vagy üzenetet írva köze-
lítik meg a zebrát, sok esetben pedig 
fülhallgatóval, zenét hallgatva vagy 

videót nézve teszik ezt, ami miatt 
még a szabályosan közlekedő gép-
kocsik figyelmeztetését és dudálását 
sem hallják. A gyalogosokra vonatko-
zó baleseti statisztikák évről évre egy-
re szomorúbb képet mutatnak: csak 
tavaly Komárom-Esztergom megyé-
ben 36 ilyen jellegű gázolás történt, 
melyből 3 sajnos halállal végződött, 
pedig sok tragédia elkerülhető lehet-
ne némi odafigyeléssel.

A Mozdony utcában kezdték a piktogramok felfestését. A cégvezető és a polgármester is részt vett az akcióban, 
melynek során a járdákon a város és a gyár nevét is feltüntették.

Városunk évente 30-40 millió Forintot fordít arra, hogy elszállítsa az illegálisan elhelyezett hulladékot. Tatabá-
nyán nem csak a külterületeken, de a lakott utcákon, tereken, parkokban is találkozhatunk a környezetünket 
elcsúfító szeméthalmokkal.
Oláh András környezetvédelmi referens felhívást fogalmazott meg, amelyben arra kéri a lakosságot, hogy gép-
járművüket csak engedéllyel rendelkező szerelővel javíttassák, hulladékszállítást pedig szintén csak engedéllyel 
rendelkező szervezettől kérjenek, vagy fogadjanak el. A szolgáltatók engedélye (amely tartalmazza a hulladé-
kokra vonatkozó beszámolási kötelezettségüket) minden esetben elkérhető. Gyakran előfordul ugyanis, hogy 
valaki jóhiszeműen fizet a hulladék elszállításáért, de az nem a kijelölt telepen, hanem az erdők szélén landol. 
A lomtalanítás mellett egész évben lehetőség van a hulladékudvarokra beszállítani a felesleges anyagokat, 
elektronikai eszközöket stb.

A HULLADÉKUDVAROK NYITVA TARTÁSA:

• a Regionális Hulladékkezelő Központ mellett található Dubnik-völgyi Lakossági hulladékudvar: 
szerda 8:00-15:00-ig, csütörtök 12:00-18:00, péntek és szombat 8:00-15:00-ig

• Tatabánya, Búzavirág úti Lakossági hulladékudvar:
         kedd, szerda 12:00-tól 19:00-ig, csütörtök 8:00-18:00-ig, péntek és szombat: 8:00-tól 15:00-ig

ERDŐ HELYETT HULLADÉKUDVAR
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Az egész nyári szünetben nyitva 
tartanak a tatabányai bölcsődék 
és óvodák. A vonatozó törvény 
két hét szünetet tesz lehetővé, de 
a polgármester döntése szerint 
ezen a nyáron ezzel a lehetőség-
gel nem él a város. 

A járvány miatt kialakult gazdasági 
helyzetben a szülők számára bizto-
sítani kell a gyermekeik intézményi 
ellátását – mondta el Szücsné Posz-
tovics Ilona. Az előzetes felmérések 
szerint ötven százaléknál magasabb 
kihasználtságra számít az önkor-
mányzat. Egy óvoda kivétel a nyári 
folyamatos ellátás alól, ez pedig az 
Arany János Óvoda. Itt teljeskörű 
felújítás kezdődött június 2-án. Az 
intézmény egy épületben működik 
a Magyar Nemzeti Vagyonkezelő 
Zrt. tulajdonban álló, jelenleg hasz-
nálaton kívüli volt csecsemőott-
honnal, aminek vagyonkezelője 
Tatabánya Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata. A használaton kívüli 
épület is megújul, új funkciót kap.

Tatabánya Megyei Jogú Város Ön-
kormányzata a „Családbarát, mun-
kába állást segítő intézmények, 
közszolgáltatások fejlesztése” című 
felhívás keretében 214,50 millió 
Ft vissza nem térítendő támoga-
tást nyert, melynek köszönhetően 
megújul az Arany János Óvoda. A 
projekt célja az infrastrukturális és 
a szakmai fejlesztés megvalósítása, 
de az óvoda épületének bővítésére 
is lehetőség nyílik. Így a jelenlegi 

A VAKÁCIÓBAN IS NYITVA LESZNEK A 
BÖLCSŐDÉK ÉS ÓVODÁK

Megújul az Arany János Óvoda, új funkciót kap a volt csecsemőotthon épülete

óvodai épületrész felújítása mel-
lett, a területének bővítése - az 
összekötő szárny és a használaton 
kívüli szárny egy részének beépí-
tésével - valósul meg. Fejlesztő és 
mozgásfejlesztő szobákat, foga-
dóórákra-, illetve óvodai eszközök 
tárolására alkalmas helyiségeket 
alakítanak ki. Az összekötő szárny-
ban gyermek mosdó, sószoba, 
irattár, nevelőtestületi és könyv-
társzoba, kiszolgáló helyiségek 

létesülnek. Az új épületszárnyban 
tornaszoba kap helyet a hozzá 
tartozó eszközökkel és szertárral. 
Egyéni fejlesztést szolgáló speciális 
felszerelések beszerzésére is sor 
kerül. Az egész épületre vonatkozó 
energetikai felújítás (külső hom-
lokzati falak, zárófödém/tető, lába-
zat hőszigetelése, régi nyílászárók 
cseréje), valamint projektarányos 
akadálymentesítés is része a pro-
jektnek. 

A volt csecsemőotthon épületé-
ben az „Egészségügyi alapellá-
tás infrastrukturális fejlesztése 
Dózsakertben” projekt kere-
tében 186,14 millió Ft vissza 
nem térítendő támogatással 
két gyermek háziorvosi praxis 
és két védőnői szolgálat hely-
színét alakítják ki. Ezenkívül az 
asszisztensek munkaszobái, egy 
mozgáskorlátozott, valamint egy 
ügyfél vizesblokk, a személyzet 
részére öltöző és vizesblokk, il-
letve a minimum feltételekhez 
szükséges további helyiségek 
kapnak majd helyet. Tekintettel 
arra, hogy az orvosok és a vé-
dőnők is egy helyszínen párban 
dolgoznak, így a helyettesítésük 
hatékonyan megoldható.
A két párhuzamos fejlesztés ki-
vitelezője közbeszerzései pályá-
zat eredményeként a várpalotai 
székhelyű Polip 2001 Kft. A mun-
kálatok június elején kezdődtek, 
fizikai befejezésének határideje: 
2021.06.29. Tatabánya 200 mil-
lió forintos önrészt biztosít a két 
projekthez.

Az eredeti tervekből kimaradt elemekkel és
a lakossági igényekkel módosult a terv

Az Csónakázó-tó környékének 
megújítása az egyik leglátvá-
nyosabb mozzanatához érke-
zett. Beemelték azt a két hidat, 
amely mind a gyalogos, mind a 
kerékpáros forgalom számára 
biztonságos, kényelmes átkelést 
tesz majd lehetővé Újvárosból 
a parkba. Az egyik a volt Hanzi 
söröző mellett, a régi hidat vál-
totta ki, a másik pedig a Jubile-
um parkból ad lehetőséget az 
átjutásra.

Közben a játszótér és a fitness 
park elemei is a helyükre kerül-
tek. A tó környéke építési terület, 
így egyelőre marad a „mindent a 
szemnek” elv, és a tervezés, hogy 
késő ősszel újra birtokba vehetik 
a sportolók és kikapcsolódni vá-
gyók a parkot.
A korábbi tervekhez képest több 
változást igényelt volna a la-
kosság, de mire tavaly október 
után az új városvezetés és a te-
rület önkormányzati képviselője 

egyeztető, tájékoztató fórumokat 
rendezett, több szerződést, meg-
rendelést nem állt módjában visz-
szamondania a városnak.
A módosításokat összefoglaló tá-
jékoztatóból kiderül, hogy például 
a fiatalok által kritizált sportpálya 
elemeit is lekötötték korábban 
egy megrendeléssel, így azon vál-
toztatni nem lehetett, csak a hely-
színen. Így közelebb kerül a pálya 
a szociális létesítményekhez és a 
parkolóhoz.

A Csónakázó-tó környéke biztonságosabb lesz

40 db napelemes kandelábert 
kellett beépíteni plusz tételként a 
költségvetésbe, ami egyben biz-
tosítja az innovatív megoldások 
használatát is, amit a támogató 
felhívás feltételként szab meg, ám 
az eredeti tervekből kimaradt. 
A játszótereket körbefutó járda 
az eredeti tervek szerint az I. és a 
II. hídról is a futópályára vezette 
a sétálókat. A módosítás során a 
játszótér és a Galla-patak közzé 
került a járda. Burkolata zúzott-
kőről - gondolva a babakocsis 
anyukákra és a kerekesszékes 
látogatókra - vízáteresztő térkőre 
módosult. A játszótér mellé az 
eredeti tervekből hiányzó pelen-
kázós mosdó került be a módosí-
tott tervekbe. A játszótér nagysá-
gából adódóan 2 db napvitorlát 
helyez ki a város.
A vendéglátó helyiséghez ter-
vezett stég nem kerül a víz fe-
lületére. Az eredeti tervekben 
feltöltéssel és cölöpökön álló 
stég szerepelt. A tervezést azon-
ban nem előzte meg próbafúrás, 
amely a tó medrét vizsgálta vol-
na. Az így ismeretlen vastagságú 
agyag záróréteg, sérülés esetén 
nagyobb problémákat okozhatott 
volna.
Kevés mosdó volt, ezért még egy 
pelenkázós mosdó kerül a játszó-
tér mellé.

Az eredeti költségvetés: 859.752.182 Ft 
A módosított költségvetés: 891.721.120 Ft

Az újratervezés után összesen: 49.630.667 Ft volt a többletköltség, viszont 17.659.729 Ft megtakarítás is keletkezett.
Így 31.970.938 Ft lett a költségnövekmény az eredeti kivitelezői szerződésben vállalt költséghez képest.
A plusz költség legnagyobb hányadát a közvilágítás biztosítása jelenti.

Önkormányzati kötelező feladat 
a 7-14 év közötti gyermekek nyári 
napközi felügyelete. A járvány mi-
att a szülőknek nagyrészt elfogyott 
a rendelkezésükre álló szabadság, 
így jól érzékelhető, hogy leginkább 
a kisgyermekes családok választják 
a napközis tábort, melyet negyedik 
éve szervez közvetlenül az önkor-
mányzat. A Kréta informatikai rend-
szeren keresztül megkezdődött az 
igényfelmérés. Június közepéig 106 
gyermek jelentkezését adták le 

szüleik. A Tatabányai Tankerülettel 
érvényben lévő szerződés szerint az 
Éltes Mátyás EGYMI a tábor helyszí-
ne júliusban és augusztusban 8 hé-
ten keresztül. A gyermekek számá-
ra tartalmas, színes programokat 
állítanak össze a pedagógusok. Így 
heti tematikus játékok, kézműves 
foglalkozások során ismerkednek 
meg a diákok az Értéktár, a Bányá-
szati és Ipari Skanzen létesítménye-
ivel, a sporttal, vagy a környezetvé-
delem témájával, de rendszeresen 

NYÁRI NAPKÖZIS TÁBOR látogatják a szomszédos Máltai Játszóteret és a Gyémánt Fürdő strand-
ját is.
Az önkormányzat biztosítja a helyszínt, az eszközöket, a belépőjegyeket 
és az autóbuszos szállítást is. A hátrányos helyzetű (HH) és halmozottan 
hátrányos helyzetű (HHH) 7-14 éves gyermekek szülei számára két lehe-
tőség is adott arra, hogy ellátást kapjanak. Mindkettőt az önkormány-
zatnál kell igényelni.

• részvétel a nyári napközi táborban díjtalanul (minden foglalkozás, 
napi 3 alkalommal étkezés) vagy

• hétköznapokon napi egyszeri meleg étel átvétele a kijelölt tanintéz-
mény konyháján díjtalanul

bővebb információ: Tatabánya MJV Polgármesteri Hivatal,
Humán Iroda tromposch@tatabanya.hu elérhetőség 34/515-745

Késő ősszel birtokba vehetik a sportolók és kikapcsolódni vágyók a tó környékét és az új fitnessparkot.
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Teret biztosítani a most in-
duló tehetséges zenészek-
nek, zenekaroknak ahhoz, 
hogy eljussanak a közönség-
hez. Ez a cél nem változott 
az elmúlt negyed évszázad-
ban. Sok minden más azon-
ban igen. Az 1993-ban in-
dult Peron Tehetségkutató 
Fesztivál mára a legismer-
tebb szakmai fórummá vált. 
Már várják a jelentkezőket 
az őszi megméretésre. Az 
előzményekről, a fesztivál 
sikeréről és az ifjú tehetsé-
gek lehetőségeiről is nyilat-
kozott az alapítvány elnöke 
és az alapító.

Az Által-ér Völgyi kerékpárút 
újabb szakaszának építé-
se ráirányítja a figyelmet 
városunk egyik legszebb 
természeti környezetére. 
Az iparnak köszönhetjük, 
mára pedig a legkedveltebb 
szabadidős helyszínek kö-
zött szerepel az Erőmű-tó 
és környéke. Az egyik olda-
lán most épül a kerékprút 
egy szakasza Bánhidától 
a Környe felé vezető útra 
csatlakozva. Közben a Jó 
szerencsét Horgász Egyesü-
let népes gyermektáborra 
készül és nagy mennyiségű 
halat telepített. A filmből 
sok érdekesség kiderül az 
egyesület munkájáról.

Helyi filmes szakemberek sza-
vazati alapján megszületett a 
lista: melyik a 12 legjobb ma-
gyar film, amit megyénkben 
(is) forgattak. Egri csillagoktól 
a Körhintáig, Kincsemtől a Le-
gényanyáig mind-mind isme-
rős helyszíneket örökít meg 
amellett, hogy filmművészet 
fontos mérföldköve. Cserteg 
István, a felmérés kezdemé-
nyezője több érdekességet is 
elárult a “nyertes” filmekről.

Ötlet egy családi kirándulá-
son, a nyomvonal terve, sok 
egyeztetés, forráskeresés, 
együttműködés eredménye az 
Által-ér völgyi kerékpárút Ta-
tabánya-Tata közötti szakasza. 
A sokak által kedvelt útvonal 
az idén kiérdemelte “Az év ke-
rékpárútja” díjat. A díjátadás 
kapcsán több érintettel is be-
szélgettünk, sőt az is kiderült, 
kinek melyik a legkedvesebb 
kerékpárútja.

A tatabányai Ebrendészeti 
Telepre bekerülő kutyusok, 
cicusok számára a régi éle-
tük véget ér, ezzel pedig egy 
új kezdődik - gondoskodással, 
szeretettel és többnyire új gaz-
dához jutással. Összehangolt 
munkával kezelik a hatósági 
feladatokat és az egyesületi 
tevékenységet. Kameránkkal 
végig követtük a folyamatot, 
amit eddig csak a telep dolgo-
zói láthattak.


